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REGULERINGSMØTET 24. - 25. NOVEMBER-
BIFANGST AV TORSK -
Som saksdokument for reguleringsmøtet 24. - 25. november, vil FHL gjengi fra sin 
høringsuttalelse overfor FKD 23.ds. om "Regulering av fisket etter torsk nord for 62°N med 
konvensjonelle redskaper. 

Ang. punkt 1 - om A hindre overfiske - og punkt 4 - om behov for strammere 
regulering i 2009 - er det selvsagt FHLs generelle syn at overfiske av betydning i enhver 
form m~ unng~s. 
Men samtidig m§ reguleringsinstrumentene utformes med tanke p§ at ogs~ landindustriens 
behov for mest mulig sikker og jevn r~stofftilgang hensyntas. JJ.rets kvoteavsetning som 
bifangsordning av torsk er eksempelvis et positivt tiltak og m§ videreføres (og fortrinnsvis 
kvantumsmessig utvides). 
FHL vil p~peke det uheldige i at reguleringene i praksis er utformet slik, at kvotene av sei og 
hyse ikke blir høstet, p.g.a. at torskekvoten er mer attraktiv. 
Prinsipielt ser FHL det som et fartøys plikt ~ bringe tildelte kvoter p~ land, n~r fisken er 
tilgjengelig etter normale kriterier og avsetningsforhold; dvs. sammenheng mellom rettighet 
og plikt. 
FHL noterer seg at det hittil er lagt lite vekt p~ dette forholdet i reguleringssammenheng. 
For~ oppn~ ønsket spredning, er det FHLs bestemte oppfatning at betydelig økning i 
bifangstprosenten av torsk ved fiske av sei og hyse, (sammenlignet med de 20% som etter 
forhøyelse, gjaldt fram til i g§r etter forhøyelse fra opprinnelig 10%), vil være det mest 
effektive virkemiddel, (30% f.o.m. i g~r 22. sept.). 
Dersom torskekvoten blir forhøyet fra neste §r, vil argumentet for høy bifangstprosent bli 
ytterligere aktualisert. Kvoteøkning m§ dessuten i det alt vesentlige avsettes til bifangst, 
etter FHLs syn; noe som vil virke positivt inn p§ innsatsen for§ utnytte ressursene av sei og 
hyse. 
Det gjensidige avhenginghetsforholdet mellom sjø og land, for§ kunne ta ut optimal verdi 
av helheten i norsk fiskerinæring, m§ tillegges avgjørende betydning. 

I tidligere reguleringsmøter har bifangstspørsmålet stått sentralt. Når torskekvoten trolig 
blir økt fra 2009, aktualiseres temaet ytterligere. Øst-Finnmark er særlig berørt. 
FHL ønsker derfor en gjennomgang rettet mot incitamenter for å få tatt opp kvotene av hyse 

og sei.~ i'J (J 
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Regulering av fisket etter torsk og kysttorsk nord for 62° N i 2009 
 
Det vises til havforskningsinstituttets sammendrag av ICES anbefalingene fra våren 2008 som 
oppsummerer status, nøkkeltall og forvaltningsråd for bestanden av nordøst arktisk torsk og 
norsk kysttorsk nord for 62°N. 
 
Norsk Totalkvote: 
 
På bakgrunn av at torskebestanden er vurdert å være i svært god forfatning har den norsk-
russiske fiskerikomisjonen fastsatt en TAC på 525.000 tonn for 2009. I tillegg kommer 
21.000 tonn kysttorsk. Hver av partene kan benytte inntil 9.000 tonn torsk til 
forskningsformål. Kvotefastsettelsen innebærer en fravikelse av forvaltningsregelen, men 
ligger likevel innenfor føre-var-nivå. En kysttorskkvote på 21.000 tonn antas å ligge innenfor 
reelt fangstnivå.  
 
Den norske kvoteandelen vil utgjøre 234.100 tonn torsk før fratrekk av forskningsfangst. Det 
forventes at den reelle avsetningen til forskningsformål av den norske kvoten vil ligge rundt 
7.000 tonn også i 2009. Det vil gi en disponibel kvote til norske fiskere på rundt 227.100 
tonn. 
 
Reguleringen i 2008: 
 
Den norske totalkvoten har i 2008 vært på 195.413 tonn etter fratrekk av avsatt kvantum til 
forsknings og forvaltningsformål. 200 tonn har vært avsatt til dekning av kvotebonus ved 
levendefangst. Den resterende kvoten har vært fordelt på følgende måte:  
 

Trål 
  57.842 tonn 29,63 % 

Konvensjonelle redskaper 
- inkl. fartøy over 28 m og gr. II 

137.371 tonn 70,36 % 

 
Lengdeinndelingen i kystflåten ble for 2008 endret i henhold til Finnmarksmodellen som 
følge av innført strukturering ned til 11 meter.  
 
Gruppekvotene ble justert 21. mai som en konsekvens av gjennomførte utskiftninger av 
fartøyer med ulik hjemmelslengde og faktisk lengde. 
 
 
 
 
 
 
 



 
Lukket gruppe Gruppekvote "Gruppekvote"
   
  pr 1.jan. 08 pr 21. mai 08* 
Under 11 m 29.656             26.476 
11 - 14,9 m 25.566             28.141 
15 - 20,9 m 20.453             18.053 
21 - 27,9 m 26.589             28.006 
Åpen gruppe 12.510   
Over 28 meter 17.597   

* Gruppekvote beregnet på grunnlag av sum kvotefaktorer i hver gruppe pr 21.05.08. 

 

5000 tonn av den samlede gruppekvoten for konvensjonelle fartøy under 28 meter har vært 
avsatt til dekning av bifangst i andre fiskerier.  

Av gruppekvotene for konvensjonelle fartøy over 15 meter har 964 tonn fra gruppa 15-20,99 
meter og 624 tonn fra gruppa 21-22,99 meter til distriktskvote vært avsatt til bifangst i andre 
fiskerier. Samlet avsetning til bifangst utgjør dermed 6.588 tonn torsk. 

Den konvensjonelle flåten over 28 meter har en andel av totalkvoten på 9 %. Dette gir en reell 
fordeling på ca 38,6 % til havgående fartøy (trål og konvensjonelle fartøy over 28 meter) og 
ca 61,4 % til kystflåten. I tillegg kommer kvotebytte med 3. land som ytterligere styrker 
havfiskeflåtens driftsgrunnlag på bekostning av kystflåten. 

 
Regulering av fisket etter torsk og kysttorsk nord for 62°N i 2009: 
 
Torskefiskets betydning for kystfiskeriene, bosetting og sysselsetting tilsier at kystflåten må 
tilgodeses med en ressursandel som sikrer opprettholdelse av flåten på minimum dagens nivå 
og legger til rette for en nødvendig rekruttering.  

Kystflåten må prioriteres i fordelingen.  

En slik prioritering vil være i tråd med hensynet til en bærekraftig ressursutnyttelse.  

Reguleringen må legge til rette for en langsiktig bærekraftig forvaltning. Høsting av 
ressursene må skje ut fra en langsiktig strategi om å sikre maksimalt utbytte av den totale 
produksjonen i havet.  

En bør vente med å høste bestanden inntil individene har utnyttet sitt vekstpotensial, og/eller 
har en størrelse og kvalitet som betinger best mulig pris på marked.  

Norges Kystfiskarlag ser innføringen av fri lengdebegrensning i kystflåten som det alvorligste 
grepet som er gjort i fiskerireguleringen siden innføringen av strukturkvoteordningene. Bruk 
av lasteromsvolum som størrelsesbegrensning legger til rette for en utvikling i retning av 
stadig større kystfartøy, reduserer skillet mellom kyst og havflåte, og legitimerer i praksis 
oppbyggingen av en ny havgående flåte som fisker på kystflåtens ressursgrunnlag. Over tid 
vil dette gi økt konkurranse og ressurspress i kystflåten, og undergrave effekten av allerede 
gjennomført strukturering. Samtidig er det grunn til å forventes at den fastsatte volumgrensen 
vil bli satt under press, med en ytterligere utglidning av skillelinjene mellom hav og kyst som 
resultat.  
 
Norges Kystfiskarlag vil fortsatt definere kystflåten som fartøy opp t.o.m 27,99 meter. 
 



Fartøy over denne størrelsesorden har en slik mobilitet og effektivitet at de naturlig må anses 
som havgående fartøy, selv ved konvensjonell drift.  

 

Det må i henhold til dette skilles klart mellom havgående fartøy og kystfartøy i reguleringene.  

 

Kystflåten må i første omgang sikres en ressursandel som tilsier en reell 30-70 fordeling 
av den norske totalkvoten av torsk, der konvensjonelle fartøy over 28 meter og 
kvotebytte med 3.land avregnes havfiskeflåtens andel. 

 
Kvotebyttet med 3. land utgjorde for 2008 24.070 tonn torsk i norsk økonomisk sone. I tillegg 
kommer 16.320 tonn torsk i Svalbardsonen. Kvotebyttet går i sin helhet til å sikre norsk 
havfiskeflåte ressurstilgang i andre lands farvann, men der kystflåten må være med å betale i 
form av redusert totalkvote. 

Ressursfordelingen mellom fartøygruppene er en nøkkelfaktor for å oppnå en lønnsom og 
bærekraftig avvikling av torskefisket.  

Riksrevisjonens analyse av norsk fiskerinæring viste at havfiskeflåten tar 77 % av all norsk 
fangst (2002-tall), mens kystflåten samlet har under 25 % av ressursgrunnlaget (alle 
fiskeslag). Dette forholdet underbygger viktigheten av at kystflåten prioriteres i fordelingen 
av norsk arktisk torsk som utgjør hoveddriftsgrunnlaget for størstedelen av norsk kystflåte. 

 
 Fordeling: 

 
Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende fordeling av fastsatt kvote 
av nordøst arktisk torsk og norsk kysttorsk i 2009: 
 

Fartøygruppe Nordøst arktisk torsk Norsk kysttorsk 
 227.100 tonn  

 Prosent Tonn Prosent Tonn 

 Havfiskeflåten 
     Trålere 
      Konv. Fartøy over 28 m 

 
30,0 % 
20,0 % 
10,0 % 

 

 
68.130 
45.420 
22.710 

  

Kystflåten 
    Konv. Fartøy under 28 m 

 
70,0 % 

 
158.970 

 
100 % 

 
21.000 

 
 
Regulering: 
 

 
Norges Kystfiskarlag er prinsipielt av den oppfatning at kystflåten som fisker med passive og 
selektive redskaper som garn, line og juksa, samt små snurrevad (innenfor 4 n.mil: mindre enn 
5 kveiler tau) bør få fiske mest mulig fritt. Det er uakseptabelt at kystflåten som fanger stor 
fisk, skaffer mest arbeidsplasser på sjø og land, skaper størst verdi i forhold til kilo fanget 



fisk, og som forurenser minst i forhold til landet kvantum, gang på gang skal måtte bære 
belastningen av en feilslått fiskeriforvaltning og andre nasjoners ulovlige fiske, gjennom 
knallharde regulerings- og strukturtiltak. Reguleringene må også i størst mulig grad vektlegge 
utnyttelse av kystflåtens samlede ressursgrunnlag som utgangspunkt for å sikre økonomi og 
sysselsetting.  
 
Til tross for overfiske av gruppekvotene både i 2007 og 2008 mener Norges Kystfiskarlag det 
fortsatt er viktig å skjerme den minste flåten mot ytterligere innstramninger i reguleringene. 
Det vises i den forbindelse til at overfisket i 2007 var forholdsvis beskjedent, mens det i 2008 
er relatert til en situasjon med sjelden og uventet god tilgjengelighet av torsk langs kysten 
kombinert med gunstige værforhold.  Størrelsen på bifangstavsetningen og en økning av den 
tillatte bifangstprosenten helt opp til 45% som har lagt til rette for et tilnærmet direktefiske 
etter torsk ut over høsten, har også stor betydning for sluttresultatet. Det vises videre til at 
innført strukturering ned til 11 meter gjeldende fra reguleringsåret 2008 har gjort det 
vanskelig å treffe eksakt med reguleringene inneværende år, noe som også anses å ha påvirket 
kvoteutnyttelsen. Reduksjonen av antall fartøy gjennom nye og tidligere strukturordninger 
tilsier imidlertid at det i en situasjon med redusert tilgjengelighet igjen vil kunne oppstå 
problemer med å utnytte kystflåtens gruppekvoter dersom ikke reguleringene på fartøynivå 
legger til rette for det fra årets begynnelse. 
 
Norges Kystfiskarlag står derfor fast ved at det må legges til rette for en friest mulig 
regulering for den minste kystflåten allerede fra reguleringsårets begynnelse for å sikre at 
denne flåtens verdiskapings- og sysselsettingspotensial realiseres.  
 
Totalkvoter, minstemål, redskaps- og områdebegrensninger og en reduksjon i fisket med 
aktive redskaper må derfor i større grad vektlegges som innsatsregulerende midler, fremfor 
strenge fangst- og adgangsreguleringer i den minste kystflåten som fisker med passive og 
selektive redskaper.   

 
Sett i forhold til det omfattende ulovlige fisket i Barentshavet som man vet tilsvarer flere 
tusen norske sjarkkvoter kan Norges Kystfiskarlag for øvrig ikke se at en videreføring av 
dagens strenge regulering av små kystfartøy som fisker med passive og selektive redskaper 
kan forsvares.  
 
Spørsmålet om et friere fiske for kystflåten må også ses i sammenheng med fangststatistikk 
som viser at kvotereguleringene f.o.m 1990 ikke medførte at landet kvantum fra kystflåten ble 
redusert, selv om antall fartøy har gått ned.  
 
 

Lukket gruppe (gruppe I): 
 
Siden kystflåtens torskefiske ble kvoteregulert i 1990 har det vært utprøvd en rekke ulike 
reguleringsmodeller. Den stadige omleggingen av reguleringene med der tilhørende 
varierende kvoteutslag for den enkelte, har medført stor grad av usikkerhet for 
næringsaktørene, gitt ustabile rammevilkår og variable økonomiske utslag. Det har i tillegg 
medført en rekke uheldige tilpasninger som igjen har fått konsekvenser for senere 
reguleringer. 
 
Siden 2007 har flåten vært inndelt i reguleringsgrupper etter faktisk lengde og gruppekvoten 
fastsatt etter antallet kvotefaktorer i gruppen. Mens hjemmelslengden har vært avgjørende for 



fartøyets grunnkvote har overreguleringen vært bestemt av den faktiske lengden. Dette 
systemet har premiert fartøy med faktisk lengde lavere enn hjemmelslengden, mens fartøy 
med større faktisk lengde enn hjemmelslengden har fått redusert driftsgrunnlag.  
 
Norges Kystfiskarlag har tidligere krevd en opprydding i reguleringene for flåten under 15 
meter basert på en endelig skjæringsdato for kvote etter faktisk lengde og tette skott for 
overføring av kvoter fra små til store fartøy. Det er sterkt beklagelig at en slik opprydding 
aldri ble gjennomført og at det i stedet ble innført strukturering ned til 11 meter og en endring 
av lengdeinndelingen med ny grense på 11 meter. Norges Kystfiskarlag tar imidlertid til  
etterretning at denne endringen er gjennomført, og at departementet på denne bakgrunn har 
forutsatt videre regulering basert på hjemmelslengde.  
 
Torskereguleringene for 2009 var på høring fra departementet med høringsfrist 8. oktober 
2008. På bakgrunn av ovennevnte forutsetningen har Norges Kystfiskarlag påpekt følgende: 
 

• Norges Kystfiskarlag kan ikke akseptere en reguleringsendring som innebærer 
redusert driftsgrunnlag for kystflåten. Det må videre legges til rette for et 
reguleringssystem som ikke premierer centimetertilspasninger på den måte som i dag 
gjør seg gjeldende. Dagens reguleringsregime med grunnkvote etter hjemmelslengde 
og overregulering etter faktisk lengde kan ikke videreføres da det vil presse fartøy med 
større faktisk lengde enn hjemmelslengden så langt ned i kvote at det vil true videre 
eksistensgrunnlag. Dette samtidig som fartøy med lavere faktisk lengde enn 
hjemmelslengden gis et til dels urimelig høyt kvotegrunnlag sammenlignet med fartøy 
med lik hjemmels- og faktisk lengde. 

 
• Gjeninnføring av maksimalkvoter for fartøy under 11 meter slik departementet 

foreslår vil innebære at det legges opp til et kappfiske på deler at kvotegrunnlaget. I 
verste fall vil en slik regulering bli en mekanisme som fremkaller overkapasitet som 
følge av at det oppstår angst for ikke å få sin del av en gitt maksimalkvote. Dette vil 
være svært uheldig i en situasjon med høy gjeldsbelastning i flåten. Samtidig vil en 
slik omlegging påvirke driftsmønsteret ved at den minste flåten tvinges til å starte 
torskefisket tidligere på vinteren langs Troms og Finnmarkskysten, noe som igjen vil 
ramme fiskemottakene lenger sør.  En slik regulering vil videre utgjøre en trussel mot 
kvalitet og sikkerhet. Norges Kystfiskarlag anbefaler derfor at hele kvotegrunnlaget 
som i dag må være garantert. 

 
• For fartøy med hjemmelslengde over 11 meter vil en kvotenedgang være direkte 

relatert til kapasitetsøkning som følge av innførte strukturordninger, med den følge at 
overreguleringen går ned. Dette er sterkt beklagelig sett fra Norges Kystfiskarlags 
ståsted. Med signaler om økt totalkvote i 2009 vil Norges Kystfiskarlag advare mot å 
nedjustere overreguleringen i den grad som departementets forslag legger opp til. For 
flåten er det kvotestørrelse ved årets begynnelse som er avgjørende for 
driftsplanleggingen og dermed muligheten til å nyttegjøre seg tilgjengelig kvantum. 
En høyere overregulering er derfor klart å foretrekke fremfor eventuelle refordelinger 
ut over året. Overreguleringen må derfor settes så høyt fra årets begynnelse at den tar 
tilstrekkelig høyde for den forventede økningen i totalkvoten, fremfor at 
kvoteøkningen gir seg utslag i (gjentatte) refordelinger ut over året. En overregulering 
på kun 3 % som departementet antyder vil i så måte innebære et alt for lavt nivå. 
Norges Kystfiskarlag er også skeptisk til at departementet ønsker å redusere 
overreguleringen for de minste fartøyene til tross for signaler om økt totalkvote. Det 



vises i den forbindelse til at tilgjengeligheten på torsk i 2008 har vært sjelden god, og 
at dette har hatt betydning for kvoteutnyttelsen inneværende år. 

 
• På bakgrunn av endringer i flåtestruktur, endret lengdeinndeling i Finnmarksmodellen 

og at strukturordningene i gruppen 11-15 meter foreløpig har fungert bare i ett år vil 
Norges Kystfiskarlag advare mot innføring av kun to reguleringsgrupper – tilsvarende 
over og under 11 meter. Det er foreløpig for tidlig å fastslå konsekvensene av innført 
strukturering ned til 11 meter, og inntil dette er nærmere klarlagt anbefales det at 
gruppeinndelingen holdes uforandret. Det vises samtidig til at 2008 har vært et spesielt 
år med uvanlig god tilgjengelig, noe som igjen har påvirket kapasiteten. Det vil derfor 
ikke være riktig å trekke konklusjoner i forhold til lengdeinndelingen på bakgrunn av 
erfaringene fra 2008 alene. 

 
Konklusjon – Forslag til regulering: 
 
Norges Kystfiskarlag ønsker en differensiert flåtestruktur i størst mulig grad basert på faktisk 
lengde. Basert på departementets forutsetning om å legge hjemmelslengde til grunn vil 
Norges Kystfiskarlag imidlertid be om at følgende punkter danner grunnlag for reguleringen 
av torskefisket i 2009: 
 

1. Norges Kystfiskarlag anbefaler at alle fartøy i kystflåten gis garanterte fartøykvoter i 
henhold til sin hjemmelslengde.  

2. Det forutsettes fastsatt lik overregulering for alle fartøy innenfor hver av de to 
reguleringsgruppene under 11 meter og 11 til 15 meter.  

3. Det må fastsettes en ufravikelig sperregrense på 15 meter faktisk lengde som sikrer at 
fartøy over 15 meter ikke kan kjøpe kvoter med hjemmelslengde under 15 meter. Dette 
for å stanse flyten av kvantum fra små til større fartøy. Uten en slik sperregrense vil 
hjemmelslengdeordningen ikke være i stand til å ivareta hensynet til en differensiert 
flåtestruktur. Innføring av sperregrense vil derfor måtte være en forutsetning for en 
regulering basert på fartøyets hjemmelslengde. For å sikre likeverdige 
konkurransevilkår forutsettes det videre at de fartøy som i dag har faktisk lengde over 
15 meter og hjemmelslengde under 15 meter ikke får ta del i eventuelle refordelinger.  

4. Det bes fastsatt en ufravikelig sperregrense på 21 meter faktisk lengde, der spesielt 
den frie fartøyutformingen i kystflåten gjør det vesentlig å sikre at kvantum ikke 
overføres mellom lengdegruppene. 

 
Overnevnte reguleringsforslag vil innebære en vesentlig forenkling sammenlignet med 
gjeldende regulering og ivaretar hensynet både til de med lik- og de med ulik hjemmelslengde 
i forhold til faktisk lengde. Unntaket er eksisterende fartøy med faktisk lengde over 15 meter 
og hjemmelslengde under 15 meter som ikke vil kunne ta del i eventuelle refordelinger. 
Samlet sett vil disse imidlertid komme bedre ut enn ved gjeldende regulering i og med at 
fartøykvoten vil øke.  
 

Åpen gruppe (gruppe II): 
 
Det har i løpet av 2008 vært satt stor fokus på situasjonen for helårsfiskere i åpen gruppe. 
Bakgrunnen for dette er ikke minst den belastning gruppen er påført som følge av at kapasitet 
flyttes fra lukket til åpen gruppe gjennom rettighetssalg og strukturering i lukket gruppe. 
Dette skjer i dag kun begrenset av den fastsatte lengdegrensen på 11 meter for nye fartøy i 
åpen gruppe.  



 
Det er en kjensgjerning at mange helårsfiskere i dag har sitt driftsgrunnlag i åpen gruppe, uten 
at det konkrete antallet er kjent. Det er videre klart at en del fiskere som tidligere har vært 
aktive i lukket gruppe etter gjennomført strukturering går over i åpen gruppe, og på den måten 
bidrar til å øke presset på denne reguleringsgruppen. Norges Kystfiskarlag har på denne 
bakgrunn bedt Fiskeri- og kystdepartementet foreta en nærmere evaluering av 
sammensetningen av åpen gruppe. 
Norges Kystfiskarlag støtter ikke dagens inndeling av yrkesfiskere i åpen og lukket gruppe, 
og mener alle yrkesfiskere i utgangspunktet bør ha like muligheter til å livberge seg av havets 
ressurser.  
 
Det er organisasjonens standpunkt at helårsfiskere innenfor gjeldende reguleringssystem, 
prinsipielt hører hjemme i lukket gruppe med fulle kvoterettigheter, mens åpen gruppe bør 
forbeholdes deltidsfiskere og som en naturlig rekrutteringsarena til adgangsbegrensede 
fiskerier.  
 
Norges Kystfiskarlag mener det på denne bakgrunn er behov for en grundig gjennomgang av 
sammensetningen av åpen gruppe med sikte på å legge til rette for en opprydding i 
gruppesammensetningen som sikrer at gruppeinndelingens intensjoner overholdes. 
 
Norges Kystfiskarlag står fast på at det må etableres opprykksordning som gjør det mulig for 
fiskere i åpen gruppe å oppnå deltageradgang i lukkede fiskerier.  
 
Det vises i den forbindelse til vårt høringssvar av 21. august 2008 vedr. rekruttering i 
fiskeflåten og etablering som fartøyeiere. 
 
Åpen gruppe bør i større grad enn i dag fungere som en naturlig rekrutteringsarena for nye 
fartøyeiere i adgangsbegrensede fiskerier. For å gi en slik ordning legitimitet er det viktig at 
fartøyeiere som tidligere har fraskrevet seg/solgt slik deltageradgang holdes utenfor. Videre at 
det er de mest aktive utøverne i åpen gruppe og som ellers tilfredsstiller fastsatte kriterier, 
som gis deltakeradgang gjennom ordningen. Fartøyeiere som over tid har sikret seg utkomme 
fra driftsgrunnlaget i åpen gruppe har vist at de er kvalifiserte, og utgjør den mest stabile 
ressursen for næringen. 
 
Videre ber Norges Kystfiskarlag om at følgende tiltak innføres f.o.m reguleringsåret 2009 for 
å styrke driftsgrunnlaget i åpen gruppe: 
 
Fritidsfiskekvoten som i dag avregnes gruppekvoten for åpen gruppe må f.o.m reguleringsåret 
2009 avregnes totalkvoten før fordeling.  
 
Norges Kystfiskarlag kan ikke se at det finnes vektige argumenter som tilsier at 
fritidsfiskernes andel skal avregnes kvotegrunnlaget for fartøy som deltar i åpen gruppe all 
den tid fritidsfiske omfatter alle lag av befolkningen og ikke har noen relevant sammenheng 
med det yrkesfisket som pågår i åpen gruppe. 
 
Det må i større grad enn i dag fokuseres på kontroll av landinger for å hindre ulovlige/urikte 
landinger på ikke-aktive fartøy i åpen gruppe. 
 
Det bør vurderes å fastsette en minimumsavsetning på 15.000 tonn til åpen gruppe. 
 



En slik avsetning antas å dekke fangstbehovet for gruppen i de fleste situasjoner, og vil sikre 
tilstrekkelig driftsgrunnlag også perioder med lav totalkvote. 
 
Det er ønskelig å komme tilbake til en lengdegrense på 15 meter i åpen gruppe  i tråd med 
Norges Kystfiskarlags tidligere krav.  
 
Det må generelt legges til rette for å styrke driftsgrunnlaget i åpen gruppe ved at også denne 
flåtegruppen må få ta del i en friere regulering av kystflåten når forholdene ligger til rette for 
det.  En friere regulering av den minste kystflåten vil fjerne grunnlaget for dagens 
forskjellsbehandling av kystfiskere. 
 
  

Landsstyrets vedtak: 
Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende regulering av fisket etter torsk 
og kysttorsk nord for 62°N i 2009: 

 

 

Fordeling: 
 

Fartøygruppe Nordøst arktisk torsk Norsk kysttorsk 
 227.100 tonn  
 Prosent Tonn Prosent Tonn 

Havfiskeflåten 
       Trålere 
      Konv. Fartøy over 28 m 

 
30,0 % 
20,0 % 
10,0 % 

 

 
68.130 
45.420 
22.710 

  

Kystflåten 
    Konv. Fartøy under 28 m 

 
70,0 % 

 
158.970 

 
100 % 

 
21.000 

 
En større andel av totalkvoten må tildeles kystflåten slik Norges Kystfiskarlag definerer 
grensene mellom kyst- og havfiskeflåten. Dette også som en konsekvens av myndighetenes 
ferskfisksatsing. Fiskeri og kystdepartementet har åpnet for at trålerflåten kan kjøpe seg fri for 
leveringsplikten til bestemte kommuner og landanlegg. For å sikre at intensjonen med 
trålernes leveringsplikt ikke svekkes må en større andel av totalkvoten overføres 
kystfiskeflåten. 
 

Regulering: 
 

 
• Norges Kystfiskarlag anbefaler at alle fartøy i kystflåten gis garanterte 

fartøykvoter i henhold til sin hjemmelslengde.  
 

• Det forutsettes fastsatt lik overregulering for alle fartøy innenfor hver av de to 
reguleringsgruppene under 11 meter og 11 til 15 meter.  

 



• Det må fastsettes en ufravikelig sperregrense på 15 meter faktisk lengde som sikrer 
at fartøy over 15 meter ikke kan kjøpe kvoter med hjemmelslengde under 15 
meter. Dette for å stanse flyten av kvantum fra små til større fartøy. Uten en slik 
sperregrense vil hjemmelslengdeordningen ikke være i stand til å ivareta hensynet 
til en differensiert flåtestruktur. Innføring av sperregrense vil derfor måtte være en 
forutsetning for en regulering basert på fartøyets hjemmelslengde. For å sikre 
likeverdige konkurransevilkår forutsettes det videre at de fartøy som i dag har 
faktisk lengde over 15 meter og hjemmelslengde under 15 meter ikke får ta del i 
eventuelle refordelinger.  

 
• Det bes fastsatt en ufravikelig sperregrense på 21 meter faktisk lengde, der spesielt 

den frie fartøyutformingen i kystflåten gjør det vesentlig å sikre at kvantum ikke 
overføres mellom lengdegruppene. 

 
• Kystflåtens torskefiske må reguleres uten periodisering. 

 
• Dagens inndeling i fire reguleringsgrupper må videreføres også i 2009. 

 
• Det bes avsatt en bifangstkvote på 5000 tonn til et høstfiske etter andre arter. En 

slik bifangstkvote forutsettes å erstatte dagens distriktskvoteordning i kystflåten. 
 

• Det må etableres opprykksordning som gjør det mulig for fiskere i åpen gruppe å 
oppnå deltageradgang i lukkede fiskerier. For å gi en slik ordning legitimitet er det 
viktig at fartøyeiere som tidligere har fraskrevet seg/solgt slik deltageradgang 
holdes utenfor. 

 
• Norges Kystfiskarlag står fast ved at det må gjeninnføres en lengdegrense i åpen 

gruppe på 15 meter. Det må sikres en avsetning av totalkvoten på minimum 15.000 
tonn til åpen gruppe i 2009. I tillegg må fritidsfiskekvoten som i dag avregnes 
gruppekvoten for åpen gruppe f.o.m reguleringsåret 2009 avregnes totalkvoten før 
fordeling.  

 
• Dersom påskestopp vurderes som aktuelt i 2009 må denne begrenses til perioden 

onsdag 8. april 2009 kl 24.00 til mandag 13. april 2009 kl 16.00 og omfatte hele 
norsk økonomisk sone og Svalbard sonen. 

 
Det vises for øvrig til ovennevnte momenter vedr. regulering og fordeling i fisket etter torsk 
nord for 62N i 2009. 
 

Forvaltningskrav: 

 

Norges Kystfiskarlag vil gjenta følgende forvaltningskrav for nordøst arktisk torsk: 

 
• Fiskemønsteret må endres i retning av en mer bærekraftig beskatning. Uttaket av små 

fisk må reduseres gjennom økt minstemål i trålfisket og omlegging til mer bruk av 
passive og selektive redskaper. Maskevidden i trål må økes til 155mm, og det 
generelle minstemålet for nordøst arktisk torsk bør økes til 55 cm. Det må føres et 
strengere regime med stengning av felt med mye ungfisk. 



 
• Norges Kystfiskarlag krever at myndighetene hyrer flere inspektører i aktivt bruk for å 

føre kontroll med fartøyaktiviteten i norsk sone, slik at en får bedre kontroll med at 
kvote- og reguleringsbestemmelsene blir fulgt, og at fisk ikke dumpes. Arbeidet mot 
ulovlig og urapportert fiske i Barentshavet må videreføres og intensiveres. Det må 
iverksettes tiltak som sikrer at samtlige norskkontrollerte fartøy blir underlagt norsk 
lov hva angår minstemålsbestemmelser og bestemmelser om utkast etc. 

 
• En må i sterkere grad skille mellom havfiskeflåte og kystflåte, og mellom aktive og 

passive redskaper for å legge grunnlaget for et bedre reguleringsregime for lokale 
ressurser. Lokale kysttorskbestander må i sin helhet forbeholdes kystflåten. 

 
• Den teknologiske utviklingen i snurrevadfisket tilsier at stor snurrevad må reguleres 

som trål, og ikke som konvensjonelt redskap. Innenfor 4 n.mil må det være 
størrelsesbegrensning på snurrevad tilsvarende maksimalt 5 kveiler tau. Det må kunne 
åpnes for andre løsninger innenfor oppsynshav og basert på lokale forhold og 
kunnskaper i samråd med alle redskapsgrupper. På gytefelt må all bruk av aktive 
redskaper forbys. For øvrig bes grensedragningsutvalgets innstilling lagt til grunn. 

 
• Fartøy over 28 meter samt trålere må henvises til å fiske utenfor 12 – mils grensen. 

Også autolinefartøy under 28 meter med fryseri om bord må henvises til å fiske 
utenfor 12 n. mil.  

 
• For å hindre at det fiskes og leveres torsk av dårlig kvalitet anbefales det å skjerpe 

kravet til kvalitet herunder bløgging og nedkjøling. Det må innføres sanksjoner mot 
”destruktivt” fiske. Dette gjelder i alle ledd, også i industrien.  

 
• Det må i større grad enn i dag fokuseres på kontroll av landinger for å hindre 

ulovlige/urikte landinger på ikke-aktive fartøy i åpen gruppe. 
 
 

Enstemmig vedtatt.  
 













Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter hyse og kysthyse nord for 62ºN i 2009 
 
De samme forvaltningsmål må legges til grunn for nordøst arktisk hyse, som for nordøst 
arktisk torsk. Fiskemønsteret må endres i retning av en mer bærekraftig beskatning for å sikre 
en fortsatt god og stabil utvikling i bestanden, og uttaket av småfisk må generelt søkes 
redusert. Det må arbeides videre for å få redusert andelen av urapportert fiske slik at 
bestandspotensialet i større grad kan komme norske fiskere til gode. 

Den norske kvoteandelen må fordeles i tråd med målsettingen om en bærekraftig utvikling.  
Kystflåten som i all hovedsak driver et kystnært fiske etter stor, voksen hyse, må prioriteres i 
ressursfordelingen. Det er kun ved norskekysten at det drives et direktefiske etter hyse av 
kystfartøy med passive redskaper, og det er viktig at denne tradisjonen ivaretas. Tidvis har det 
vært fisket inntil 35.-50.000 tonn hyse med passive redskaper. Både av økologiske, 
økonomiske og sosiale grunner må denne flåtegruppen fremdeles prioriteres i 
kvotefordelingen.  

 
God rekruttering til hysebestanden tilsier at det vil kunne være store andeler av hyse under 
minstemålet i fangstene fremover. Behovet for yngelvern vil fortsatt være stort og fokus på 
fangstsammensetning og stengning av felt vil derfor være viktig.  Norske havforskere har 
tidligere påpekt viktigheten av å bevare det potensialet for fremtidig fangst som ligger i disse 
årsklassene. For å sikre en biologisk forsvarlig beskatning må også andre biologiske forhold 
enn lengde, så som alder, gytemodenhet og en biologisk optimal bestandssammensetning, 
legges til grunn. 

 

En betydelig andel hyse fiskes fremdeles med trål. Det vil være avgjørende å redusere 
trålernes kvoteandel for å oppnå en mer bærekraftig ressursutnyttelse.  

 

Reguleringene for torsk og sei vil ha reguleringseffekt også for hyse. En økning av 
maskevidden i torsketrål til 155 mm vil føre til at det også blir tatt større hyse i trålfisket. 
Mobilitet og driftsmønster tilsier at flåten over 28 meter må anses som havgående fartøy også 
ved konvensjonell drift, og må reguleres som havfiskeflåte. 

 

På bakgrunn av at myndighetene har åpnet for fri størrelsesbegrensning i kystflåten må det 
utarbeides reguleringer som sikrer at fartøy med en største lengde over 28 meter 
adferdsreguleres som havgående fartøy.  

 

Norges Kystfiskarlag finner det videre uakseptabelt at fartøy av denne størrelsen tillates å 
fiske hvitfisk på kystflåtens kvoteandel.  



 

Det vises i den forbindelse til at fjerningen av lengdegrensen på 28-meter først og fremst ble 
gjennomført av hensyn til de pelagiske fiskeriene. I en prosess der det søkes å bygge ned 
kapasitet på hvitfisksiden kan det ikke aksepteres at en flåte av en slik størrelse og kapasitet 
tillates å komme inn og bygge seg opp kvotegrunnlag i hvitfisksektoren på bekostning av 
kystflåtens kvotegrunnlag.  

Fordeling: 
 

Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende fordeling av fastsatt kvote av 
nordøst arktisk hyse og kysthyse i 2009: 

Fartøygruppe Nordøst arktisk hyse 
 93.050 tonn 
 Prosent Tonn 

Havfiskeflåten 
       Trålere 
      Konv. Fartøy over 28 m 

 
25,0 % 
20,0 % 
5,0 % 

 
23.262 
18.610 
4.652 

 

Kystflåten 
    Konv. Fartøy under 28 m 

 
75,0 % 

 
69.788 

Eventuell kvote av kysthyse må i sin helhet forbeholdes kystflåten. 

 
Regulering: 

 
Det må legges vekt på reguleringstiltak som stimulerer til økt utnyttelse av hyseressursen 
innen kystflåten basert på et fortsatt fritt fiske for kystflåten fra årets begynnelse. 

De siste års erfaringer viser at det er grunnlag for å videreføre et fritt fiske etter hyse for 
kystflåten i 2009. En slik regulering innebærer at det legges til rette for et naturlig fangst- og 
driftsmønster, og at hensynet til driftsplanlegging og å tilrettelegge for mannskap også i den 
minste flåten ivaretas. Et fritt fiske virker også dempende på det økte torskefokuset på 
bekostning av lavere betalte arter som strukturkvoteordningen har ført med seg.  

Det er viktig å legge til rette for en regulering som sikrer at kystflåten kan utnytte en sterk 
hysebestand, og som samtidig bidrar til å dempe fiskepresset på torsk og kysttorsk.  

 
Det understrekes at et fritt hysefiske innebærer en bedre utnyttelse av kystflåtens samlede 
ressursgrunnlag og styrker økonomi og sysselsetting i flåten 
 
 
Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter hyse og kysthyse nord for 
62N i 2009: 

 
• Fisket etter hyse nord for 62°N må reguleres som et fritt fiske for kystflåten under 28 

meter.  
 



• Det må fastsettes en garantert minsteandel pr fartøy, jf. reguleringen i 2008.  
 
• For å hindre at det fiskes, og leveres hyse av dårlig kvalitet anbefales det å skjerpe kravet 

om bløgging, og å innføre døgn/uke kvoter ved behov. Det må videre innføres sanksjoner 
mot ”destruktivt” fiske. 

  
• Autoline og stor snurrevad forutsettes regulert ut av kystsonen, og fartøy med største 

lengde over 28 meter forutsettes atferdsregulert som havgående fartøy.  
 
• Fartøy med største lengde over 28 meter må ikke tillates å fiske hyse på kystflåtens 

kvoteandel som en konsekvens av at myndighetene har lagt til rette for fri fartøyutforming 
i kystflåten.  

 
• Dersom påskestopp vurderes som aktuelt i 2009 må denne begrenses til perioden onsdag 

8. april 2009 kl 24.00 til mandag 13. april 2009 kl 16.00 og omfatte hele norsk økonomisk 
sone og Svalbard sonen. 

 
Det vises for øvrig til ovennevnte momenter vedr. regulering og fordeling i fisket etter hyse 
nord for 62N i 2009. 
 

Enstemmig vedtatt. 
 

 

 











Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter sei nord for 62°N i 2009 
 
Dessverre høstes det fremdeles mye små sei – spesielt i notfisket, men også til dels i trålfisket. 
Generelt minstemålet for sei nord for 62°N ble 1. mars 1999 økt fra 40 til 45 cm.  For 
notflåten gjelder likevel et minstemål på 42 cm i et nærmere definert område nord for 
Lofoten. Også i 2008 har der vært tillatt å fiske sei med not helt ned til 40 cm i området 
mellom Lofotodden og 62N. Videre helt ned til 35 cm for de første 3000 tonn under 40cm i 
området mellom 66°33N og 62°N. Notfartøy kan i tillegg lovlig ha inntil 30 % undermåls fisk 
i antall i de enkelte fangster ved et minstemål på 40 cm eller mer.  
 
Notfisket foregår hovedsakelig på 3 og 4 år gammel sei. Kystflåtens fiske med juksa, garn og 
line foregår på sei som er 5 år og eldre.   
 
Det må kunne karakteriseres som sløsing med fellesskapets ressurser når store deler av 
seifisket foregår på småsei – til tross for at stor sei er bedre betalt. 
 
Det må fremdeles arbeides for en mer bærekraftig beskatning som grunnlag for å sikre en 
fortsatt sterk seibestand, og for å styrke pris- og markedssituasjonen for norsk sei. 
 
Tilveksten i bestanden må høstes som stor fisk, og ikke som småsei.  
 
Ut fra en slik beskatningsstrategi og sett i forhold til fangstnivå mener Norges Kystfiskarlag 
kystflåten fortsatt må tillates å drive et fritt fiske etter stor sei med passive og selektive 
redskaper.  
 
Frem til 1995 ble seifisket regulert ved at gruppekvoter til not og trål ble fastsatt etter at det 
først var avsatt et visst kvantum av totalkvoten til fritt fiske med konvensjonelle redskaper.  
Høsten 1996 ble denne avsetningen omgjort til en gruppekvote. F.o.m 1997 ble også 
konvensjonelle fartøyer regulert gjennom separate maksimalkvoteordninger.  Kystflåten har i 
mesteparten av perioden etter 1996 hatt små maksimalkvoter og lange perioder med forbud 
mot å fiske sei gjennom bruk av periodisering. Som følge av positiv bestandsutvikling og et 
ønske om å stimulere til økt uttak av sei har kystflåten de siste årene kunnet fiske forholdsvis 
store kvoter av sei. Konvensjonell flåte under 28 meter har de siste årene hatt store 
restkvantum av sei ved reguleringsårets slutt, og fisket ble både i 2005, 2006 og 2007 sluppet 
fritt på et tidlig tidspunkt for flere grupper i kystflåten. Dette er bakgrunnen for at det 
inneværende år ble åpnet for et fritt fiske allerede fra årets begynnelse for hele flåten opp til 
28 meter.  
 
Kvoteutnyttelsen hittil i år tilsier at det ikke er grunn til å gjeninnføre en kvoteregulering for 
den konvensjonelle flåten under 28 meter i 2009.   
 
Det understrekes at en friere regulering av seifisket innebærer en bedre utnyttelse av 
kystflåtens samlede ressursgrunnlag som styrker økonomi og sysselsetting i flåten 



 
Fordeling: 

 
Uavhengig av totalkvote må seikvoten fordeles i tråd med målsettingen om en bærekraftig 
utvikling, både biologisk, økonomisk og sosialt.  For å redusere uttaket av små sei og styrke 
pris og markedssituasjonen for sei, må kystflåten som fisker med passive og selektive 
redskaper prioriteres.  
 
Det må avsettes et tilstrekkelig kvantum til å sikre videreføring av et fritt fiske for kystflåten i 
2009. 
 
Det bør i tråd med dette avsettes et kvantum på ca 80.000 tonn sei til kystflåten under 28 
meter i 2009.   

Den resterende kvoten anbefales fordelt med 10 % til konvensjonelle fartøyer over 28 meter, 
45 % til not og 45 % til trål. 

 

En slik regulering vil sikre et godt ungfiskvern og rekrutteringen til bestanden, bidra til å 
dempe fangstpresset på torsk og kysttorsk, og sikre mindre fartøy driftsgrunnlag i perioder 
med dårlig tilgjengelighet på torsk.  
 
Det må fastsettes en garantert kvoteandel for fartøy som deltar i fisket innenfor nevnte 
avsetning.  

 
Regulering: 

 
Norges Kystfiskarlag står fast ved at det må legges vekt på reguleringstiltak som stimulerer til 

økt utnyttelse av seiressursen innen kystflåten, basert på et fritt fiske fra årets begynnelse. 

 

En slik regulering legger til rette for et naturlig fangstmønster i kystflåten og motvirker en 
utvikling med økt torskefokus på bekostning av lavere betalte arter. Det medfører videre 
forutsigbarhet i forhold til driftsplanlegging og bruk av mannskap også i den mindre flåten. 

 

På bakgrunn av at myndighetene har åpnet for fri størrelsesbegrensning i kystflåten må det 
utarbeides reguleringer som sikrer at fartøy med en største lengde over 28 meter 
adferdsreguleres som havgående fartøy.  

 

Norges Kystfiskarlag finner det videre uakseptabelt at fartøy av denne størrelsen tillates å 
fiske hvitfisk på kystflåtens kvoteandel.  

 

Det vises i den forbindelse til at fjerningen av lengdegrensen på 28-meter først og fremst ble 
gjennomført av hensyn til de pelagiske fiskeriene. I en prosess der det søkes å bygge ned 
kapasitet på hvitfisksiden kan det ikke aksepteres at en flåte av en slik størrelse og kapasitet 
tillates å komme inn og bygge seg opp kvotegrunnlag i hvitfisksektoren på bekostning av 
kystflåtens kvotegrunnlag.  



 

Landsstyrets vedtak: 
 

Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter sei nord for 62N i 2009: 

 
• Fisket etter sei nord for 62°N må reguleres som et fritt fiske for kystfartøy under 28 meter. 
 
• Det må fastsettes en garantert minsteandel pr fartøy, jf. reguleringen i 2008.  
 
• Kystflåtens seifiske må fortsatt reguleres uten periodisering. 
 
• Fiskemønsteret må endres i retning av en mer bærekraftig beskatning.  Uttaket av småsei 

må reduseres. For å bedre pris- og markedssituasjonen for sei må det settes en stopper for 
ilandføringen av ubløgget sei. 

 
• Det må vurderes størrelsesbegrensning for notfartøyers fiske i fjordområder. Fartøy med 

største lengde over 28 meter må adferdsreguleres som havgående fartøy.  
 
• Fartøy med største lengde over 28 meter må ikke tillates å fiske sei på kystflåtens 

kvoteandel som en konsekvens av at myndighetene har lagt til rette for fri fartøyutforming 
i kystflåten.  

 
• Det bør gjennomføres en generell økning av minstemålet etter sei nord for 62°N til 45 cm 

for alle redskapsgrupper. Andelen av småsei i notfisket må reduseres kraftig – både av 
økologiske, økonomiske og markedsmessige hensyn. 

 
• Dersom påskestopp vurderes som aktuelt i 2009 må denne begrenses til perioden onsdag 

8. april 2009 kl 24.00 til mandag 13. april 2009 kl 16.00 og omfatte hele norsk økonomisk 
sone og Svalbard sonen. 

 
Det vises for øvrig til ovennevnte momenter vedr. regulering og fordeling i fisket etter sei 
nord for 62N i 2009. 
 
 

Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 







Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter blåkveite i 2009 
 
Blåkveitebestanden er en langlivet art der hunnfisken ikke er kjønnsmoden før ved 8-10 års 
alder. Det gjør at det er viktig å rette beskatningen inn mot fangst av stor, voksen fisk. 
Direktefisket etter blåkveite bør derfor forbeholdes kystfartøy som fisker med passive og 
selektive redskaper. Bifangst i andre fiskeri må søkes holdt på et minimum. 

Norges Kystfiskarlag støtter at det videreføres et begrenset tradisjonelt fiske etter blåkveite 
for konvensjonelle fartøy under 28 meter i tråd med fiskeriavtalen med Russland. Direktefiske 
etter blåkveite ut over dette bør fortsatt være forbudt av bestandsmessige hensyn, og bifangst 
søkes holdt på et minimum. 
 
Norges Kystfiskarlag anser økningen i fisket etter blåkveite med trål og aktive redskaper i 
perioden fra 2004 for å være i strid med fiskeriavtalens intensjoner om et begrenset kystfiske i 
tradisjonelt omfang, med konvensjonelle redskaper.  

Norges Kystfiskarlag gjentar kravet om at det må iverksettes tiltak for å begrense fisket etter 
blåkveite med trål. 

 
Norges Kystfiskarlag stiller også spørsmål ved hvorvidt en utvikling av blåkveitefiske med 
effektive snurrevadfartøy er i tråd med fiskeriavtalens intensjoner.  

  
Fordeling: 
 

Fisket etter blåkveite i 2009 forbeholdes konvensjonelle fartøy under 28 meter. Eventuelt 
bifangst i trålfisket må fastsettes til et minimum. 

 
Regulering: 

 
Selv om årets sesong har vært spesiell mener Norges Kystfiskarlag det er grunnlag for å øke 
maksimalkvotene i fisket etter blåkveite på bakgrunn av fangst og deltakelse i 2008. En 
reduksjon i tillatt bifangstandel for trålflåten og en justering av nivået for forskningsfangst vil 
videre gi grunnlag for å øke kystflåtens kvotegrunnlag. Sett i forhold til at man de siste årene 
har tillatt utviklingen av et bifangstfiske med trål som i kvantum tilsvarer en betydelig andel 
av det konvensjonelle fisket, er det all grunn til å stille spørsmål ved dagens regulering av 
kystflåtens direktefiske.  

 

En reduksjon i trålflåtens bifangst vil legge til rette for en beskjeden økning av kystflåtens 
maksimalkvoter i tråd med de krav Norges Kystfiskarlag tidligere har fremmet. 

 

I tillegg må avsatt kvantum til forskningsformål ikke overskride reelt vitenskapelig behov.  



En reduksjon i forskningsfangsten må komme kystflåten til gode i form av økte 
maksimalkvoter i det direkte fisket etter blåkveite. 

 

Det vises til at lave maksimalkvoter kombinert med korte fangstperioder har gitt redusert 
lønnsomhet i blåkveitefisket de senere år. Samtidig har signaler om en mulig fremtidig 
stengning generelt bidratt til å opprettholde en høy deltakelse. Den strenge reguleringen med 
korte fangstperioder som har hatt som hensikt å begrense uttaket av blåkveite, har 
vanskeliggjort avviklingen av fisket. Korte sesonger kombinert med lange avstander til feltet 
og vanskelige værforhold har gitt en unødvendig hektisk sesongavvikling som i mange 
tilfeller har gått på akkord med det forsvarlige. ”Skipperfiske” og ulike former for 
samarbeidsløsninger der fisket har utviklet seg til et kappfiske og regelverket i en del tilfeller 
er blitt omgått, har oppstått som et resultat av dette.  

 
Det er derfor viktig å legge til rette for en regulering som i tillegg til å begrense uttaket av 
blåkveite også har som formål å sikre en forsvarlig avvikling av fisket. Dette innebærer at 
fangstperioden for blåkveite må utvides for å sikre en trygg og forsvarlig avvikling av fisket. 

 

Dersom to fangstperioder fortsatt legges til grunn må det tillates å fullføre fisket i andre 
periode for de fartøy som allerede har påbegynt fisket i første periode. 

 

En utvidelse av fangstperioden innenfor tidsrommet mai t.o.m august antas å ha positive 
markedsmessige effekter som vil kunne bedre lønnsomheten. Fortsatt bruk av 
maksimalkvoter, og økt kontroll med at deltakerbegrensningene overholdes vil hindre at 
uttaket av blåkveite øker selv om fangstperioden utvides. Å tilrettelegge for økt lønnsomhet, 
økte maksimalkvoter og en mer forsvarlig avvikling av fisket vil i seg selv kunne ha 
fangstregulerende effekt. Dette ved at initiativene til kappfiske og omgåelse av regelverket 
reduseres.  

Fangstnivå og deltakelse tilsier at det ikke er grunnlag for å foreta en stengning av 
blåkveitefisket. Gjentatte signaler om en mulig stengning vil derimot ha en uheldig effekt ved 
at det bidrar til å opprettholde en ”kunstig høy” deltakelse. 

 

Kystflåtens direktefiske må fortsatt reguleres som et åpent fiskeri. 

 

En gjentakelse av årets blåkveiteregulering der hensynet til fiskeflåten totalt ble satt til side til 
fordel for petroleumsnæringen og gjennomføring av seismikk må under ingen omstendigheter 
aksepteres. Eventuelle endringer i fastsatte fangstperioder må for fremtiden varsles god tid i 
forveien, slik at flåten gis nødvendig tid til omstilling. 

 

Landsstyrets vedtak: 
 

• Fisket etter blåkveite i 2009 gjennomføres som et begrenset kystfiske i tradisjonelt 
omfang med konvensjonelle redskaper, i tråd med fiskeriavtalen med Russland. Fisket 
videreføres som et åpent fiskeri med påmelding.  



 
• Følgende maksimalkvoter bes lagt til grunn:  

 
Fartøylengde Maksimalkvote 

 0 – 13,99 meter 15 tonn 
14 – 19,99 meter 20 tonn 
20 – 27,99 meter 25 tonn 

 
Bifangst forutsettes avregnet innenfor fartøyets kvote. 

 
• Den enkelte fartøyeier må kun tillates å delta med ett fartøy. 

 
• For å sikre en forsvarlig avvikling av fisket, og av hensyn til lønnsomhet/marked og 

beskatningsmønster må direktefiske minimum tillates gjennomført over et tidsrom på 
totalt 8 uker fordelt på to perioder, og der påbegynt fangst i en periode tillates fullført i 
neste periode. Fiskets art, seismikkaktivitet generelt og værforhold tilsier at det må 
legges til rette for å avvikle blåkveitefisket over en lengre periode i 2009. 

 
• For å begrense bifangstfisket av blåkveite, samtidig som det tas hensyn til uunngåelig 

bifangst, må det fastsettes en bifangstkvote begrenset til maksimalt 25 tonn pr fartøy 
for trål og konvensjonelle fartøy over 28 meter. Fiskeri- og kystdepartementet må 
gjeninnføre forskriften om en plikt for trålerflåten til å forlate fangstfelt som har mer 
enn 5% innblanding av blåkveite pr trålhal. 

 
 
Det vises for øvrig til ovennevnte momenter vedr. regulering og fordeling i fisket etter 
blåkveite nord for 62N i 2009. 
 
 
Enstemmig vedtatt. 

  
 
 
 







Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter uer og snabeluer i 2009 
 
ICES anbefaler en videreføring av gjeldende reguleringer i 2009. I tillegg påpekes behovet for 
yngelvern. Norges Kystfiskarlag ser at det er behov for å styrke vernetiltakene for uer og 
snabeluer.  Rapporten fra arbeidsgruppen som vurderte reguleringen av kystfisket etter uer 
nord for 62°N i 2003 dokumenterte at kystflåten driver et svært begrenset fiske etter uer. Det 
er allerede innført tekniske reguleringer og fredningstid som begrenser kystflåtens fiske, og 
som innebærer et bedre beskatningsmønster i kystfisket etter uer. Nye 
maskeviddebestemmelser innført i 2006 og utvidet fredningstid innført i 2007, antas å ha 
medført en ytterligere forbedring av beskatningsmønsteret. Kystflåten driver generelt et 
begrenset fiske med passive og selektive redskaper på stor uer over minstemålet, og 
kystflåtens fangstinnsats er allerede sterkt redusert, noe som bekreftes av fangsttall for 
perioden etter 1990.  
 
Signaler om en mulig lukking av fisket vil erfaringsmessig medføre at fangstinnsatsen økes 
betydelig. Det er derfor viktig at slike signaler unngås i en situasjon der uerbestanden 
vurderes å være nær et historisk lavmål.  
 
Norges Kystfiskarlag mener nye vernetiltak først og fremst må rette seg inn mot å begrense 
den høye bifangstmengden av uer i pelagiske fiskeri. 
 
Av hensyn til å styrke yngelvernet i tråd med ICES anbefalinger, må dessuten en økning av 
minstemålet på uer kunne vurderes.  
 
Sammendraget av ICES anbefalingene viser at det først og fremst er et sterkere yngelvern og 
redusert bifangst som vil ha betydning for å styrke rekruttering og gjenoppbygging av 
bestanden. Ovennevnte tiltak vil ivareta disse hensynene. 
 
Uer er en langlivet art som først blir gytemoden ved 12-15 års alderen. Det er derfor viktig å 
begrense omfanget av yngelfiske og fangst av uer under gytemoden alder. Et minstemål på 
35-37 cm er tidligere blitt vurdert som biologisk optimalt. Av hensyn til 
maskeviddebestemmelsene for trål nord for 62°N og innslaget av uer under denne størrelsen i 
fisket med juksa, ble minstemålet etter arbeidsgruppens anbefaling likevel satt til 32 cm. Ca 
halvparten av bestanden antas å være gytemoden ved en størrelse på 32-35 cm. 
 
Norges Kystfiskarlag har tidligere støttet innføringen av minstemål i uerfisket og anbefalt 
minstemålet fastsatt på en måte som i minst mulig grad skaper hindringer for kystflåtens 
utøvelse av fisket. Sett i forhold til den vanskelige bestandssituasjonen for uer og for å sikre at 
fangsten rettes inn mot voksen, gyteferdig fisk, bør likevel en økning av minstemålet kunne 
vurderes. De tekniske reguleringer i konsumtrålfisket må tilpasses en eventuell økning av 
minstemålet.  
 



Et eget minstemål for juksa bør om nødvendig kunne vurderes sett i forhold til dette fiskets 
begrensede omfang. 
På bakgrunn av de allerede iverksatte tiltak og kystflåtens dokumenterbart svært begrensede 
uerfiske, mener Norges Kystfiskarlag det ikke er grunnlag for å innføre nye begrensninger i 
kystflåtens fiske etter uer. Redusert fiskepress som følge av innført trålforbud i 2003 må også 
få betydning for kystflåtens regulering.  
 
Økningen av tillatt bifangst for den konvensjonelle flåten inneværende år indikerer at det ikke 
er grunnlag for ytterligere restriksjoner i kystflåtens fiske i 2009. 
 
For øvrig vises det til Norges Kystfiskarlags høringsuttalelse av 30.01.04 vedr. Rapport fra 
arbeidsgruppe som har behandlet spørsmål om regulering av kystfisket etter uer nord for 
62N. 
 
Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter uer og snabeluer i 2009: 

 
• Reguleringen av fisket etter uer må først og fremst ta sikte på å begrense omfanget av 

yngelfiske og fangst av uer under gytemoden alder. Det må iverksette strenge tiltak for 
å begrense omfanget av uerbifangst i pelagiske fiskerier og i rekefisket i Barentshavet. 
Norges Kystfiskarlag går inn for forbud mot internasjonalt kolmulefiske i NØS og 
fiskevernsonen ved Svalbard, og redusert bifangst i øvrige pelagiske fiskeri. 

 
• Forbudet mot direktefiske etter uer med trål videreføres. Tillatt bifangst av uer i 

trålfisket må holdes på et minimum.  
  

• Fisket etter uer med konvensjonelle redskaper videreføres som et åpent fiskeri, og 
gjeldende reguleringer for kystflåten opprettholdes.   

 
• Ut fra kystflåtens dokumenterbart svært begrensede fangstinnsats i uerfisket, allerede 

iverksatte vernetiltak og den betydelige reduksjonen i fiskepresset som følge av 
trålforbud, er det ikke grunnlag for å innføre nye tiltak for å begrense kystflåtens fiske 
etter uer i 2009 utover evt. økning av minstemålet. 

 
• På bakgrunn av den økningen i første fredningsperiode som ble gjennomført i 2007 

(tidligere fredningsperiode 1.april til 31. mai – utvidet til fra 1. mars til 30. juni), ber Norges 
Kystfiskarlag om at fredningsperioden i september bortfaller. Det videreføres en 
bifangstandel på 20% i fredningsperioden. 

 
• På bakgrunn av fiskets begrensede omfang, samt kvalitetsaspektet bes fisket etter uer 

med krokredskaper for kystflåten unndratt fredningsperioden. 
 

• Av hensyn til den vanskelige bestandssituasjonen for uer og for å unngå ytterligere 
vernetiltak, søkes minstemålet økt til 35 cm i tråd med biologisk optimalt minstemål. 
Maskeviddebestemmelsene for trål og garn reguleres i tråd med fastsatt minstemål. 

 



• På grunn av at lineflåten på Øst-Finnmark har gått over til påleline for å unngå 
kongekrabbe bør det tillates et større bifangst av uer i dette fisket, da det har vist seg 
vanskelig å overholde dagens bifangstbestemmelser. 

• Norges Kystfiskarlag slutter seg til ICES anbefaling til regulering av fisket etter 
snabeluer i 2009. 

 

Enstemmig vedtatt 
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NOTAT OM RÅDGIVING FOR FISKET ETTER ROGNKJEKS I 2009 

Det vises til notat fra i fjor om rådgiving for fisket etter rognkjeks i 2008, av 7. november 
2007. Foreliggende notat vil redegjøre for oppdateringer av materialet og nye beregninger, og 
gi råd for fisket i 2009. Vi vil samtidig beklage at fjorårets notat inneholdt feil i figurer og 
tabeller, da feil versjon av figur 1 og tabell 2 ble satt inn. 

Sammendrag 

Fisket etter rognkjeks ble i 2007 drevet av 336 fartøy, som er en økning på mer enn 100 fartøy 
fra 2007. Disse fartøyene leverte 675 tonn med rå rogn, som er en dobling fra 2007. Av 
totalen leverte 257 fartøy mer enn 1500 kg hver, også dette en økning på mer enn 100 fartøy 
fra 2007. Verdien av leveransene i 2008 var totalt kr 18.9 mill.  

Omregnet til hel fisk, basert på omregningsfaktor fra i fjor, ble det fisket 3702 tonn kjekser 
som utgjør 1125 tusen fisk. Fangsten av kaller er liten, ca 10% av kjeksene i antall, men noe 
større tidlig i sesongen.  

Bestanden er lav i historisk sammenheng etter en betydelig nedgang i løpet av 90-tallet, men 
synes nå å ha stabilisert seg på noe over 1/3-del av nivået på 80-tallet. Bestandsanslaget er 
usikkert, først og fremst på grunn av usikker rekruttering. Rekrutteringen er antatt å være 
proporsjonal med gytebestanden med en forsinkelse på ca 5 år, noe som betyr at bestanden vil 
ha en svak rekruttering i flere år fremover.  

Beskatningsgraden i fisket synes å være påvirket av antall deltagende fartøy like så mye som 
antall garn og antall døgn det enkelte fartøy drifter. Antall fartøy har i 2008 øket til  ca 330, 
hvorav ca 70% leverer mer enn 1500 kg rogn. Dette er en betydelig øking i 
beskatningsgraden, som nå vurderes å være høy.  

Havforskningsinstituttet råder til at det settes inn reguleringstiltak som sikrer at antall 
deltagende fartøy ikke overskrider 300 og at samlet kvantum ikke overskrider 400 tonn rå 
rogn. Slik bestanden er taksert for tiden vil det være et økt behov for å sikre en slik moderat 
beskatning Det forventes likevel en viss nedgang i bestanden neste år, basert på en fortsatt lav 
rekruttering av nye årsklasser.  

Fangst, verdi og deltagelse 

Markedet for rogn fra rognkjeks tar for tiden unna ca 3 200 tonn rå rogn hvert år. Det meste 
bearbeides av mottak eller fisker ved at det saltes i tønner. Norge og Island økte sitt kvantum i 
år, mens Grønland og Canada har redusert sitt kvantum tilsvarende. Etterspørselen har bedret 
seg noe atter flere år med lave fangster og lav etterspørsel. 

Årsaken til økt deltakelse i fisket kan nok være sammensatt, men i følge Råfisklaget er 
hovedsaken betinget av kvotesituasjonen på torsk. I 2007 var det mye mer torsk som gjenstod 
for denne flåten i perioden mars-juni og torskefisket ble sluppet fritt 12. mars for båter u/10 
meter, og prismessig lå ett kg torsk og ett kg rognkjeksrogn på samme nivå. I år var vel de 
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fleste av båtene i denne båtstørrelsen ferdig med sitt torskefiske når rognkjeksfisket startet, og 
det var også større etterspørsel fra kjøperne. 

Tabell 1 viser fangstmengde, verdi og deltagelse i rognkjeksfisket de siste årene. Etter 1990 
har deltagelsen variert fra noe over 200 til over 800 fartøy. I de siste årene har en økende 
andel av de deltakende fartøyene levert mer enn 1500 kg rogn og denne andelen utgjør nå ca 
70%.   

Tabell 1 viser også fangst av kjekser i tonn og antall i tusen fra 1996 og frem til i dag. Disse 
tallene er basert på utregning fra data om rogn pr kjekse, samt data om forholdet mellom 
lengde og vekt hentet fra litteratur om rognkjeks. Tallene for 2008 er usikre, da det ikke ble 
foretatt målinger av lengde. 

I Tabell 1 er det tatt hensyn til rogn som lagres fra ett år til neste, slik at fangstmengden for et 
gitt år representerer det som ble fanget det året. Verdien av fangsten representerer derimot det 
som ble omsatt det året. Fangsten er regnet om til rå rogn for alle år.  

 
Tabell 1.  Oversikt over fisket kvantum rogn fra rognkjeks (angitt som rå rogn), førstehåndsverdi av 

levert rogn, antall deltagende fartøy i Norges Råfisklags distrikt, samt andel av de 
deltakende fartøy som har levert mer enn 1500 kg rogn (Kilde: Norges Råfisklag/ 
Fiskeridirektoratet). Videre er fangsten av kjekser angitt i vekt og antall. 

       
År Fangst  

(tonn rogn) 
Verdi               

(mill kr) 
Antall fartøyer Andel  

>1500 kg (%) 
Fangst av 
(tonn) 

 kjekser 
(tusen) 

1986   590   5.7     
1987 1307 19.8     
1988 1281 15.8     
1989 1189 12.1 700    
1990   444   4.9 300    
1991    989 11.2 534 34   
1992   699 10.3 449 28   
1993   850 19.9 534 24   
1994 1038 31.2 662 28   
1995   716 23.8 568   5   
1996   793 31.4 597 29 5380 1530 
1997 1089 38.0 827 35 6830 1880 
1998   202   7.1 226 18 1210   330 
1999   378   9.6 238 51 2170   610 
2000   435   9.6 299 43 2430   630 
2001   957 22.3 508 14 4770 1240 
2002 1093 27.0 659   6 6630 1850 
2003   846 25.1 730  4 4850 1300 
2004   774 26.4 583 36 3920 1170 
2005   469  15.2 410 43 2610   710 
2006 
2007 
2008 

  344 
  330 
  675 

  9.6 
  8.4 
18.9 

265 
232 
366 

51 
60 
70 

1860 
1810 

(3702) 

  550 
  550 

(1125) 
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Beregning av bestand 

Det brukes relativt enkel metodikk for å beregne utviklingen i den fiskbare del av bestanden. 
Det antas at fisket foregår på den fullt rekrutterte del av gytebestanden, dvs hunner – kjekser, 
og at den fiskbare bestanden er en del, ca 50%, av den totale gytebestanden av kjekser. Dette 
skyldes en relativ høy minste maskevidde i de garn som benyttes og dette sikrer at det alltid 
vil være fisk fra alle årsklasser som får gyte.  

En viktig faktor for beregning av bestand er et korrekt anslag for nivået av beskatningspresset 
- fiskedødeligheten. Siden dette ikke kan måles direkte er det antatt at nivået i tiåret 1987 til 
1996 har vært høyt, med et gjennomsnittlig uttak tilsvarende 50% av tilgjengelig bestand 
hvert år. Ut fra disse antagelsene og den enkle modellen er beskatningspresset anslått til nær 
50% i 2008 og dette er et høyt beskatningspress.   

Metoden som benyttes har i de seinere år gitt et relativt stabilt bilde av situasjonen i bestanden 
– selv om det er betydelige variasjoner i anslagene fra år til år. Indeksene for bestand målt 
som fangst per garndøgn fra utvalgte fiskere viser i grove trekk samme trend som modellen, 
men med varierende avvik. Indeksen for beskatningspress regnes ut som en kombinasjon av 
antall garndøgn som benyttes i fisket og antall fartøy som deltar. Denne indeksen viser relativt 
godt samsvar med indeksen for fangst per enhet innsats. 

Innsamling av data fra fiskere for bestandsanalyse 

For å beskrive utviklingen i bestanden trenges det data utover fangstinformasjon og 
beregningene over bestanden av rognkjeks er avhenging av at utvalgte fiskere samler inn data. 
Siden 1995 er det blitt samlet inn data fra 20 lokale fiskere i Lofoten, Senja, Loppa, 
Nordkapp, Porsanger og Varanger. Innsatsen i fisket er målt som antall garndøgn, dvs antall 
garn multiplisert med antall døgn i sjøen. Fangstmengden er registrert som antall rognkjeks og 
rognkall separat, i tillegg til mengden av rogn. Registreringene ble gjort for hvert sjøvær eller 
for hver setting dersom ståtiden varierte mellom settingene. Fire fiskere har i tillegg blitt bedt 
om å registrere lengdefordelinger for hvert av kjønnene.  

Datatilfanget fra fiskerne er redusert i de seinere årene selv om flere nye fiskere har vært 
rekruttert i de seinere årene.  Det var fire fiskere som leverte data i 2008, og det har vært 
mulig å beregne en indeks som ikke avviker særlig fra den som ble brukt i fjor. Beregningen i 
år faller derfor svært godt sammen med beregningene fra i fjor.  

Rekruttering 

Det antas i modellen at rekruttering av en ny årsklasse er tilnærmet proporsjonal med 
størrelsen på den gytebestanden som ga opphav til årsklassen. Rognkjeks har utstrakt 
yngelpleie, gyter relativt få egg og hevder revir, slik at mengden yngel som produseres bør 
være avhengig av antall fisk som gyter. Man kjenner imidlertid svært lite til de prosessene 
som virker på individene fra yngelstadiet og fram til rekruttering til den fiskbare del av 
bestanden. Antagelsen om proporsjonalitet mellom gytebestand og påfølgende rekruttering er 
derfor meget usikker, selv om modellen gir en rimelig god sammenheng. Det er i modellen  
antatt en forskyvning på 5 år fra gytebestand til rekruttering.  
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Prognoser med opsjoner for forvaltningen 

I Figur 1 er vist den midlede CPUE-serien (fangst per garndøgn) sammen med 
bestandsindeksen fra modellen (F%). I tillegg er det vist en indeks for biomasse (B-indeks) 
som fremkommer ved å dele fangst på modellens beregnede beskatningsgrad. Alle seriene 
viser en nedadgående tendens fram til slutten av 90-tallet. Indeksene viser deretter en 
fluktuering og at nåværende nivå er svakt økende over flere år. Modellen fremskriver 
riktignok en nedgang i bestanden som følge av det økte fisket i 2008. 
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Figur 1. Midlet fangst per enhet innsats (CPUE) fra seks dataserier og beregnet fiskbar 
rognmengde fra modell. I fremskrivingen er det benyttet fire forekjellige verdier for 
fiskedødelighet (F%) tilsvarende opsjonene i Tabell 2. 

Beregningene av beskatningspress er knyttet til antall deltagende fartøy og dette synes å gi et 
godt samsvar med den glattede CPUE-indeksen. Det kan se ut som modellen gir noe større 
fluktuasjoner enn den observerte CPUE-indeksen og dette kan bla a skyldes at 
rekrutteringsindeksen ikke er god eller at naturlig dødelighet, som ikke er tatt med i modellen, 
kan variere.  Beregningene er i år gjort ut fra samme scenarium som i fjor der det historiske 
fiskepresset som ga stort uttak (F%=0.5) ble valgt.  Dette ble begrunnet med at alle scenariene 
gir stort sett det samme relative bildet men scenariet med stort historisk uttak (1988 – 1997) 
gir best tilpassing til rekruttering og CPUE indeks og dette er brukt de seks siste årene. Tabell 
2 viser modellens framskriving av bestanden fram til år 2011 under denne historiske 
forutsetning, men med forskjellige opsjoner for fiskedødelighet (F%) i fremskrivingsperioden.  
Tabellen viser at dersom det fiskes omtrent på samme nivå som i 2008, så vil bestanden avta 
med ca 25%. En moderat beskatning på under 400 tonn vil ikke redusere bestanden.  
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Det må understrekes at disse prognosene baserer seg på at rekrutteringen vil holde seg lav i 
årene fremover.  

Tabell 2. Ett års fremskriving av fiskbar rognmengde i bestanden ved ulike høstingsstrategier.  

2008 Bestand 1/1  F% Fangst 
  Stort uttak 1458 0.5 675 
    Bestand 1/1 2009 Fangst i 2009 Bestand 1/1 2010 

Opsjon tonn rogn F% tonn rogn tonn rogn Endring 

Lite uttak 1310 0.1 131 1529 17 % 

Moderat-lite uttak 1310 0.2 262 1398 7 % 

Moderat uttak 1310 0.3 393 1267 -3 % 

Stort uttak  1310 0.5 655 1005 -23 % 

Meget stort uttak 1310 0.7 917 743 -43 % 

 

Anbefaling for fisket i 2009 

Det er ønskelig å holde den totale fangsten på et moderat nivå og dette skulle tilsi en fangst 
som ikke bør overstige ca 400 tonn rå rogn. I dagens fiske tar 70% av fartøyene mer enn 
1500kg og med dagens fangstbilde bør antall deltagende fartøy begrenses til ca 300 for å 
holde fangsten under 400t.  

Det understrekes at rekrutteringen til gytebestanden av rognkjeks for det meste er ukjent, men 
det synes klart at bestanden i de seinere år er lavere enn tidlig i perioden og at dette er 
påvirket av naturlige variasjoner i rekruttering. Den lave rekrutteringen i de seinere år ventes å 
kunne fortsette dersom de overordnede antagelsene om sammenhengen mellom gytebestand 
og rekruttering er riktige.  

Havforskningsinstituttet anbefaler derfor at det iverksettes reguleringstiltak som sikrer at 
antall deltagende fartøy begrenses til ca 300, basert på dagens fiskemønster. Dette vil bidra til 
et moderat uttak fra bestanden på inntil 400 tonn rogn.  







Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter rognkjeks i Nordland, Troms og Finnmark i 2009 
 
Nye bestandsberegninger førte til at kvoten etter å ha vært nedjustert til 1.800 liter i 2005 
igjen ble oppjustert til opprinnelig nivå på 2.000 liter/kg i 2006. Samtidig innførte man kilo 
som kvotemål i stedet for liter. F.o.m 2008 ble kvotene økt til 2.500 kg på grunnlag av lav 
fangst og deltakelse.   
 
Lav fangst og deltakelse over flere år, og store variasjoner i fangst og deltakelse over tid, viser 
at fisket etter rognkjeks i realiteten er selvregulerende. Økningen i tillatt maskevidde fra 252 
til 267 millimeter i 1999 antas å ha hatt betydelig reguleringseffekt. Erfaringer innhentet 
gjennom samarbeid i den nordatlantiske kystfiskeralliansen ACFNA tyder på at det er store 
naturlige svingninger i bestanden av rognkjeks. 
 
Norges Kystfiskarlag har over tid uttrykt sterk skepsis til det mangelfulle datagrunnlaget som 
har ligget til grunn for bestandsberegningene for rognkjeks, og gjort det klart at 
organisasjonen ikke kan godta ytterligere begrensninger i fisket på dette grunnlag. De nye 
bestandsberegningene f.o.m 2005 viste at kritikken har vært berettiget.  
 
Økningen i fangst og deltakelse i 2008 er i tråd med målsetningen da fartøykvoten ble 
besluttet økt. Det forventes ikke å være store endringer i bestandssituasjonen for rognkjeks 
sammenlignet med 2007. Havforskningsinstituttets vurdering avventes imidlertid. Av hensyn 
til lønnsomheten og for å legge til rette for å videreføre et tradisjonelt rognkjeksfiske bør 
fartøykvotene videreføres på minimum dagens nivå. 

 

Landsstyrets vedtak: 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av kystfartøygruppens fiske etter 
rognkjeks i 2009: 

 

• Gjeldende regulering for 2008 videreføres.  
 

• Forskningen på rognkjeks må styrkes umiddelbart. 
 

• Det bør arbeides for å finne alternativ anvendelse for rognkjeks (hun-fisk) som avlives 
i forbindelse med produksjon av rogn som sikrer at hele fangsten kan utnyttes. 

 
Enstemmig vedtatt  
 







Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter breiflabb i 2009 
 
 

• Norges Kystfiskarlag slutter seg til anbefalingene fra ICES når det gjelder 
forvaltningen av breiflabb. 

 
ICES anbefalinger tilsier at det er viktig å begrense fangst og utkast av yngel i fisket etter 
breiflabb.  

 
Behovet for et bedret beskatningsmønster tilsier at det må legges til grunn en langt strengere 
bifangstregulering for aktive redskaper. 

 
Tillatt bifangstprosent ved fiske med konsumtrål og snurrevad ble for 2006 redusert fra 30 til 
25 %.  

 

Norges Kystfiskarlag mener det fortsatt må være et mål å få bifangstprosenten ned på sitt 
opprinnelige nivå på 10%.   

 
Breiflabbfisket har utviklet seg til å bli en viktig del av driftsgrunnlaget for mange kystfartøy 
både i Nord-Norge og på Vestlandet. Det er viktig at bestanden forvaltes bærekraftig, slik at 
kystflåtens ressursvennlige fiske av stor breiflabb kan videreføres.   

Det er imidlertid en generell bekymring for økt press på bestanden, fangst av yngel og utkast. 
Spesielt EU-flåtens fiske og bifangstfiske med trålredskaper vekker bekymring.   

 
Det må av bestandsmessige hensyn settes strenge krav til EU-flåtens utøvelse fisket. 

 

Garnfisket etter breiflabb foregår i all hovedsak nord for 62°N og retter seg mot stor fisk. 
Økende bruksmengder og helårsdrift har imidlertid nødvendiggjort visse adferdsreguleringer. 
Norges Kystfiskarlags landsmøte gikk ut fra et føre-var hensyn allerede i 2001 inn for flere 
reguleringer i fisket etter breiflabb som fredningstid, maskevidde og minstemål. I 2003 deltok 
organisasjonen i en arbeidsgruppe som vurderte reguleringen av fisket etter breiflabb. 
Gruppens anbefalinger støttet våre synspunkter på flere punkter, deriblant minstemål, behovet 
for økt forskningsinnsats, og til dels i forhold til behovet for en strengere regulering av trål og 
EU-flåtens fiske.   

 

Ytterligere reguleringer som vil forverre mulighetene til de som fisker stor breiflabb med 
stormaskede garn, kan ikke aksepteres før yngelfiske og utkast er blitt stanset.  



 

ICES påpekning av behovet for å bedre beskatningsmønsteret, samt at garnflåten er alene om 
å beskatte stor fisk, forsterker dette argumentet.  

 

Usikkerheten rundt fangst og innsatsdata, tilsier at det ikke er grunnlag for en strengere 
regulering av kystflåtens fiske etter breiflabb. Kunnskapen om bestanden og hvordan denne 
påvirkes av utviklingen av et kommersielt helårsfiske må imidlertid styrkes. 

  

Det må igangsettes økt forskning på breiflabb for å klargjøre størrelsen på bestanden, gyting, 
prognoser for fremtidig utvikling, og retningslinjer for en fornuftig beskatning.  

 
Slik forskning antas å klargjøre hvorvidt minstemål og fredningstid er hensiktsmessig som 
reguleringsform, samt behovet for eventuelle nye reguleringstiltak. Det er viktig at bestanden 
beskattes på en bærekraftig måte, som sikrer at kystflåten også i fremtiden får nyte godt av 
denne ressursen som et supplement til mer tradisjonelle arter.   

 

I påvente av nærmere forskningsresultat må bestanden forvaltes med sikte på å unngå 
overbeskatning, og trygge fremtidig driftsgrunnlag for kystflåten. 

 

Landsstyrets vedtak: 

 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter breiflabb i 2009: 

 

• Forbudet mot direktefiske av breiflabb med aktive redskaper må videreføres. 
Direktefiske etter breiflabb forbeholdes kystflåten som fisker stor breiflabb med garn.  

 
• Tillatt bifangst ved fiske med trål/aktive redskaper må reduseres til maksimalt 10 %. 

 
• Kystflåtens fiske etter breiflabb må videreføres som et åpent fiskeri. 

Deltakerbegrensning i fiske etter breiflabb med konvensjonelle redskaper kan ikke 
aksepteres. Signaler om innføring av adgangsbegrensninger vil erfaringsmessig kun  
føre til økt fangstinnsats. 

 
• Det må utvises forsiktighet med å innføre nye reguleringer i kystflåtens fiske etter 

breiflabb. Troverdig forskningsmateriale må foreligge før eventuelle vesentlige 
reguleringsendringer kan bli vurdert.   

 
• EU-fartøy må begrenses til å fiske maksimalt 500 tonn breiflabb som bifangst i NØS.   

 
• Forbudet mot utkast av breiflabb må videreføres. 

 
• Det må iverksettes økt forskning på breiflabb, bl.a som grunnlag for å vurdere 

nødvendigheten av periodefredning og minstemål, og for å klargjøre bestandens 



størrelse, gyting, prognoser for fremtidig utvikling og retningslinjer for en fornuftig 
beskatning.  

 
• Inntil nærmere forskningsresultater foreligger, anses det ut fra et føre-var-prinsipp 

fornuftig å opprettholde en midlertidig periodefredning. Bifangst ved fiske med garn i 
fredningstiden er uunngåelig, og må tillates. 

 

• Det må praktiseres meldeplikt om tap av garn i NØS og EU-områder, samt krav om 
opprydding av tapte garn i EU-områder. 

 

• Ut fra mange henvendelser om skjult kveitefiske med breiflabbgarn bør det tillates 
maksimalt 20 % bifangst av kveite ved fiske etter breiflabb med garn.  

 

• Myndighetene bør i langt sterkere grad håndheve forskriftene i forhold til røkting og 
garnmengde.  

 

• For å unngå konflikt med andre redskapsgrupper må det presiseres at oppdatert 
innmelding til bruksvaktsentralen må overholdes.  

 

Enstemmig vedtatt. 
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Breiflabbfisket resten av 2008 og i 2009. 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak: 
  
Breiflabben er det som kjent nulltoleranse på som bifangst i industritrålfisket. Dette er 
uholdbart og har vært et tema i forhold til Fdir og FKD over flere år. Vi har også hatt en del 
saker med inndragninger av fangstinntekt fra breiflabb hvor myndighetene også har gått 
tilbake på sluttsedlene fra 2006. Flere saker har vært ført av fiskerne for å få en rettslig 
prøving av dette, men til ingen nytte. Landsstyret i Norges Fiskarlag har også tatt opp saken 
og gjort følgende vedtak, se vedlegg. Styret i Trålerlaget slutter seg til dette vedtaket og ber 
myndighetene følge opp, da det er uholdbart å ha en bifangstbestemmelse på breiflabb i 
industritrålfisket som nå. 
 
 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          daglig leder 
 
Kopi til: Fiskeridirektoratet 
    Norges Fiskarlag 
    Fiskebåtredernes Forbund 
     Norges Sildesalgslag 
    Norges Råfisklag 
               Diverse fiskesalgslag 



 



Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter kveite i 2009 
 
Vinteren 2008 har det vært tillatt med inntil 1% bifangst av kveite i fredningstiden under fiske 
med garn etter andre arter. Bifangsten blir avregnet over hele fredningsperioden. Dette kom 
som følge av press fra Norges Kystfiskarlag. De tilbakemeldingene vi får fra fiskerne tyder på 
at denne løsningen fungerer godt.  
 
Kveitebestanden virker å være i bra forfatning, og bifangst i garnfisket vinterstid er 
uunngåelig. En fjerning av bifangsten vil føre til at kveiten blir omsatt uregistrert. En liten 
bifangstprosent vil heller ikke åpne muligheter for direktefiske 
 

Landsstyrets vedtak: 
 

• Norges Kystfiskarlag krever at det tillattes minimum en bifangst av kveite under fisket 
med garn i fredningsperioden som tilsvarer nivået i 2008. Bifangsten avregnes over 
hele perioden. 

 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter sei sør for 62° N i 2009 
 
Den norske totalkvoten må fastsettes ut fra en langsiktig målsetting om å bevare 
gytebestanden på et positivt nivå, og videreføre en oppbygging av bestanden. Det vises i den 
forbindelse til at produksjonen i bestanden etter ICES vurdering synes å ha gått noe ned. Det 
er viktig at de fartøygrupper som best ivaretar hensynet til en fremtidig bærekraftig 
fiskerinæring blir prioritert for å sikre langsiktig bærekraftig forvaltning av bestanden. 
 
Det må føres streng kontroll med at bifangstreglene overholdes, og at bifangst blir registrert 
og rapportert.  
 
Det må spesielt iverksettes tiltak for å redusere bifangst av undermåls torsk ved fiske etter sei 
med trål. 

 
Fordeling: 

 
For å sikre en langsiktig bærekraftig forvaltning og sikre en positiv bestandsutvikling, er det 
viktig at de fartøygruppene som best ivaretar hensynet til en bærekraftig fiskerinæring blir 
prioritert.  
 
Dagens kvotefordeling fastsatt etter fordelingsvedtak i Norges Fiskarlag forutsetter en 
fordeling med 8.000 tonn til konvensjonelle redskaper og 5.500 tonn til not, mens det 
resterende kvantumet skal tilfalle trålflåten. En slik fordeling med en fastsatt antall tonn til 
konvensjonelle fartøy og not innebærer at disse flåtegruppene får redusert sin andel av 
totalkvoten ved en eventuell kvoteøkning, mens trål får tilsvarende økning i sine andeler. 
 
I en periode med en svært vanskelig ressurssituasjon på en rekke arter i Nordsjøen er det 
viktig å regulere fisket på en måte som sikrer at man fortsatt vil kunne ha et ressursvennlig  
kystfiske i Nordsjøen også i fremtiden. Det må legges til rette for å styrke kystflåtens 
driftsgrunnlag på de arter der ressurssituasjonen gir grunnlag for det. Dette tilsier at:  
 
Kystflåten må prioriteres sterkere i ressursfordelingen. 
 
En eventuell økning av totalkvoten må komme kystflåten til gode. 
 
Landsstyrets vedtak: 

 

Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende fordeling og regulering av den 
norske kvoten av sei sør for 62°N i 2009: 

 
Fordeling: 



 
 
 
 

 
 

 
 
• Trålfisket etter sei sør for 62° N begrenses. Det må ikke tillates fisket med lavere 

maskevidde i trål enn minimum 120 millimeter. 
 

• Fisket etter sei sør for 62N må reguleres som et fritt fiske for konvensjonelle fartøy 
under 28 meter.  

 
 
 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 

Fartøygruppe Gruppekvote 

Trål 
Not 
Konvensjonell 

70 % 
15 % men ikke under 5.500 
tonn 
15 % men ikke under 8.000 
tonn 
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5804  BERGEN             Haugesund, den 25. august 2008 
 

Seifisket i 2009. 
 
Spørsmålet om en mer differensiert fordeling av gruppekvoten på sei i Nordsjøen og 
Skagerrak til fartøy med nordsjøtråltillatelse, pelagisk tråltillatelse og avgrenset tråltillatelse 
vil bli behandlet på Reguleringsmøtet til høsten. Fiskeridirektøren inviterte derfor 
Reguleringsmøtet 16. juni 2008 til å komme med eventuelle synspunkt på spørsmålet om 
differensiert fordeling av gruppekvoten allerede nå som han kan ta med i det videre arbeidet. 
På bakgrunn av Fiskeridirektørens anmodning på har styret i Sør-Norges Trålerlag drøftet 
saken i møte 15. – 17.08.2008 og fattet følgende enstemmige vedtak: 
 

1. Avgrensede nordsjøtrålere får en gruppekvoteandel på 10 – 15 % av den 
samlede gruppekvoten for pelagiske trålere, nordsjøtrålere og avgrensede 
nordsjøtrålere. Det vises i denne sammenheng til fangststatistikken for 
årene 1993 – 2008. 

2. Videre får avgrensede nordsjøtrålere en garantert minstekvote på 30 tonn. 
3. Pelagiske trålere og nordsjøtrålere får fartøykvote i h. t. målt 

konsesjonskapasitet med stige fra 0 til 1.000 tonn. 
4. Pelagiske trålere og nordsjøtrålere får videre en garantert minstekvote på 

100 tonn på fartøynivå. 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          dagligleder 
 
 
Kopi til: Fiskeri- og kystdepartementet 
    Norges Fiskarlag 
    Fiskebåtredernes Forbund 
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Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter torsk sør for 62 N i 2009 
 
Norges Kystfiskarlag ser med bekymring på tilstanden til nordsjøtorsk bestanden og vil derfor 
nok en gang gjenta vår anbefaling om følgende forvaltningstiltak:  
 

 Fiskemønstret må endres i retning av en mer bærekraftig beskatning, slik at 
torskebestanden kan ta seg opp igjen. Uttaket av småfisk må reduseres gjennom økt 
minstemål. Det forutsettes kun tillatt bruk av passive og selektive redskaper.  

 
 Den norske kvoteandelen må fordeles slik at den i størst mulig grad ivaretar 

målsettingen om bærekraftig utvikling. Det gjøres ved at kystflåten fortsatt prioriteres. 
 

 Bifangstprosenten må holdes lav og ikke overstige på 10 % dersom man skal ha en 
bærekraftig beskatning. 

 
 Som ledd i en gjenoppbyggingsplan for torsk, bør det innføres et generelt minstemål 

for torsk sør for 62º N på 47 cm. 
  
• Direktefiske etter torsk må fortsatt forbeholdes konvensjonelle fartøy under 28 meter 

største lengde på bakgrunn av de dramatiske bestandsvurderingene som foreligger. 
Det forutsettes kun tillatt bruk av passive og selektive redskaper. 

 
• Det må videre tas særskilt hensyn til at den konvensjonelle flåten er avhengig av et 

kystnært fiske etter torsk, samtidig som de mangler reelle driftsalternativer. 
 

 Trålflåtens bifangstfiske må holdes under oppsyn. Bifangstreglene må være strenge for 
å sikre en bærekraftig forvaltning av torsk. Det må opprettholdes strenge 
begrensninger i fisket etter nøkkelarter som øyepål og tobis. 

 
• Som et ledd i å styrke yngelvernet for torsk må fisket med industritrål og krepsetrål 

reduseres. Det må iverksettes tiltak for å hindre uttak av yngel og småfisk. 
Utkastforbud må praktiseres.    

 
• Ved en videreføring av dagens gruppeinndeling må forskjellen mellom åpen og lukket 

gruppe reduseres. Det må gis en maksimalkvote på minimum 20 tonn torsk for 
samtlige fartøy åpen gruppe. 

 
• Fisket med snøre/juksa må være fritt. 

 
Landsstyrets vedtak:  
 
Innstillingen enstemmig vedtatt 
 





Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter rødspette i Nordsjøen og Skagerrak i 2009 
 
Fiske etter rødspette med konvensjonelle redskaper og bomtrål er et svært begrenset fiskeri.  
Med unntak av 2001 og 2007 har det gjenstått restkvantum i hele perioden 2000-2007. 
Deltakende bomtråler fikk i 2007 tilbud om pelagisk tråltillatelse. Ut fra erfaringene fra 
tidligere år anses det ikke behov for å regulere fisket etter rødspette ytterligere i Nordsjøen. 
Det anses heller ikke å være behov for å endre reguleringen av fisket etter rødspette i 
Skagerrak.  

 
Hovedutfordringen anses å være å få bukt med det omfattende utkastet av rødspette for å sikre 
en nødvendig bestandsoppbygging. 
 
 
Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter rødspette i 2009 
 

• Det må legges til rette for å videreføre tradisjonell fangst med konvensjonelle 
redskaper. Dette kan best skje ved at gjeldende regulering av fisket etter rødspette 
videreføres i 2009 – dvs. ingen maksimal- eller fartøykvoteregulering. 

 
• Den konvensjonelle flåten som driver en bærekraftig beskatning, må prioriteres i 

fordelingen.  
 

• Det må iverksettes strenge tiltak for å forhindre utkast av rødspette, som et ledd i å 
sikre en gjenoppbygging av bestanden. 

 
 
Enstemmig vedtatt.  
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Rekefisket i 2009. 

 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak:   
 

1. Turkvotebestemmelsen bør oppheves, eventuelt økes, da rekefisket 
reguleres av salgslagene.  

2. Periodekvotene bør vurderes økt med 10 tonn for hver periode. 
3. Øvrige reguleringer i 2009 bør være som i 2008. 

 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          daglig leder 
 
 
 
Kopi til:  Fiskeri- og kystdepartementet 
    Norges Fiskarlag 











Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter NVG – sild i 2009 
 
De fem kyststatene Norge, EU, Færøyene, Island og Russland ble i 1999 enige om en 
langsiktig forvaltningsstrategi for norsk vårgytende sild. Videre ble partene i 2001 enige om 
at fiskedødeligheten skal reduseres dersom gytebestanden blir mindre enn 5 tonn. ICES 
anbefaler at fisket forvaltes i henhold til forvaltningsplanen som innebærer en kvote på 1.643 
millioner tonn i 2009. Det vil si en økning på 125.000 tonn. Forutsatt en norsk andel på 61 
prosent tilsvarende som for 2008 vil dette gi en norsk kvoteandel rundt 1 million tonn. 
Endelig totalkvote fastsettes i fiskeriforhandlingene med EU. 

 
Ressursfordelingen mellom fartøygruppene vil være en nøkkelfaktor for å oppnå en lønnsom 
og bærekraftig avvikling av NVG-sildefisket.  
 
Kystflåten bør ut fra dette prioriteres særskilt ved økning av den norske kvoten av NVG-sild. 
 
Det vil også av hensyn til å opprettholde dagens gode ressurssituasjon være viktig at de 
fartøygruppene som best ivaretar hensynet til en langsiktig bærekraftig forvaltning blir 
prioritert.  
 
Faste fartøykvoter ble innført i kystfartøygruppen i 2005. Innføring av faste fartøykvoter i 
stadig flere fiskeri representerer en tilpasning til et system med kvoteomsetning, som igjen er 
et resultat av et forvaltningsregime bygd på lukkede fiskerier. I sildefisket har reguleringen 
redusert overreguleringen og gitt lavere kvotegrunnlag pr fartøy i kystgruppen.  

Gitt den svært gode ressurssituasjonen ser Norges Kystfiskarlag ingen grunn til å videreføre 
dagens strenge adgangsbegrensninger i fisket etter NVG-sild.  
 
Det er viktig at det i en situasjon med god ressurstilgang legges til rette for nyrekruttering og 
for at de fartøy som urettmessig er falt ut av fisket gjennom tidligere adgangsbegrensninger 
kan gis mulighet til å komme tilbake til fiske. 
 
De begrensede muligheter som åpningen for å fiske sild med landnot og garn innebærer, 
ivaretar ikke i tilstrekkelig grad den store verdiskapningen som sildefisket tradisjonelt har 
representert for den enkelte, så vel som lokalsamfunnene. Manglende tilgjengelighet i 
kvalifiseringsperioden o.a, har bidratt til at en rekke tradisjonelle sildefiskere i dag står uten 
rettigheter til å delta i fisket etter NVG-sild. 
 
Det må derfor fortsatt arbeides for å sikre at de mange kystfartøy som tradisjonelt har 
nyttegjort seg denne ressursen etter behov og ved lokal tilgjengelighet, fortsatt kan gis adgang 
til å delta når forholdene ligger til rette for det.  
 



Endringer i sildas vandringsmønster/overvintring har vært en aktuell problemstilling i 
forbindelse med årets regulering, og som trolig vil ha sterk relevans også i tiden fremover. 
Med redusert tilgjengelighet på sild i fjorder og kystnære farvann er det av avgjørende 
betydning at reguleringene skjermer den mindre kystflåten for konkurranse fra store 
kystfartøy, ringnot og trål på fiskefeltene. 
 
Landsstyrets vedtak: 
 

Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av kystfartøygruppens fiske etter NVG 
sild i 2009: 

 
• Kystflåtens fartøykvoter må økes basert på en økning av totalkvoten og en endret 

fordeling i tråd med Norges Kystfiskarlags anbefaling:  
 

Fartøygruppe Gruppekvote 
Kystfartøy 50 % 
Ringnot 43 % 
Trål   7 % 

 
 

• Den høye totalkvoten tilsier at overreguleringen i kystflåten bør økes betraktelig.  
 

• Norges Kystfiskarlag går inn for at avsetningen til agnformål videreføres i 2009. 
 

• Det må føres streng kontroll med at bifangstreglene overholdes, og at bifangst blir 
registrert og rapportert. 

 
• Av hensyn til bestandssituasjonen for norsk kysttorsk og en forsvarlig avvikling av 

sildefisket krever Norges Kystfiskarlag:  
 

- Fartøy over 28 meters lengde gis forbud mot å fiske sild innenfor grunnlinjen. 
 
- Innenfor en sperrelinje mellom Offersøy og Tranøy i Vestfjorden forbys fartøy 

over 21 meters lengde å drive fiske med not. Det gjøres unntak for fartøy som 
ikke har sidepropeller, og av den grunn er avhengig av lettbåt for å 
gjennomføre fisket. 

 
• Basert på en økning i totalkvoten må det sikres en avsetning på minimum 10.000 tonn 

til fartøy som drifter med landnot og låssetting. Fisket etter NVG-sild med garn må 
videreføres som et åpent fiskeri og garnfartøy gis anledning til å videreføre sitt fiske 
uavhengig av om kystgruppens kvote er oppfisket. Eier av fartøyet og høvedsmann må 
være i fiskemanntallet. 

 
• Det må åpnes for å tillate fiske i åpen gruppe også med snurpenot. En slik regulering 

vil i en situasjon med endret vandringsmønster og der stadig flere mindre sildefartøy 
velger å oppgi sine rettigheter pga manglende lønnsomhet, sikre mulighetene for å 
videreføre et tradisjonelt kystnært fiske etter sild dersom tilgjengeligheten igjen tar seg 



opp i fremtiden. En slik løsning anses avgjørende for å sikre et fremtidig kystfiske 
etter NVG sild langs norskekysten. 

 
Enstemmig vedtatt.  
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NVG-sildfisket resten av 2008 og i 2009. 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak: 
 
Ut fra erfaringene fra nvg-sildfisket i fjor høst og i vinter foreslås ingen endringer i 
reguleringene for 2009 fra de gjeldende i 2008.  
Trålerlaget ber myndighetene vurdere utviklingen i fisket med tanke på de trålfrie sonene i 
forhold til sildas vandringsmønster.  
 
 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          daglig leder 
 
 
Kopi til:  Fiskeri- og kystdepartementet 
    Norges Fiskarlag 
    Fiskebåtredernes Forbund 
    Norges Sildesalgslag 













Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter makrell i 2009 
 
For å trygge driftsgrunnlaget for kystflåten og i det hele tatt sikre en videreføring av 
kystfiskeriene sør for 62N, må det sikres en bærekraftig forvaltning av makrellbestanden. En 
langsiktig forvaltningsstrategi må prioritere de fartøygruppene som best ivaretar hensynet til 
en framtidig bærekraftig fiskerinæring. Også dette hensynet tilsier at kystflåten må prioriteres 
i fordelingen.   

 

Kystflåtens gruppekvoter må økes til et nivå på 40.000 tonn, og under ingen omstendigheter 
settes lavere enn 25.000 tonn. 
 
Innsatsen for å redusere omfanget av urapportert fiske må intensiveres for å styrke 
makrellbestanden, ikke minst av hensyn til kystflåten.   

 
Fordeling: 

 
Norges Kystfiskarlag har vedtatt følgende prinsipper for fordeling av norsk totalkvote av 
makrell:  

1. Kystflåten må sikres en avsetning på minimum 40.000 tonn makrell.  
2. Ringnot- og trålerflåten gis en samlet avsetning på inntil 70.000 tonn makrell. 
3. Eventuell overskytende norsk kvote avsettes som bufferkvote til seinere  

fordeling. 

 
Det må legges til rette for en økning i kystflåtens gruppekvote av makrell i 2009 tilsvarende 
en gruppekvote på 40.000 tonn. En slik økning må skje gjennom en omfordeling av kvantum 
fra ringnot til kyst.  
 

Regulering: 
 
Makrellfiskets store betydning for kystfiskeriene i sør, tilsier at det må fastsettes en regulering 
som sikrer denne flåten en hensiktsmessig avvikling av fisket, og som legger til rette for at 
man kan ha et ressursvennlig og skånsomt kystfiske etter makrell også i fremtiden. 

 

Det må generelt legges vekt på tiltak som reduserer fiskepresset og stimulere til et mer 
ressursvennlig fiske etter makrell.   

 



Kystflåten har spesialisert seg på å utnytte de bestander som til enhver tid er tilgjengelige, på 
en skånsom og ressursvennlig måte. Det er derfor grunn til å advare mot en regulering som 
begrenser kystflåtens driftsmuligheter.   

 

Norges Kystfiskarlag står fast ved at det var et feilgrep å innføre adgangsbegrensninger i 
kystfisket etter makrell (f.o.m 1998), med etterfølgende kapasitetsoppbyggende og 
kostnadsfremmende strukturordninger. Innføringen av fartøykvoter i kystnotflåten over 13 
meter innebærer en tilpasning til et system med kvoteomsetning, og er et resultat av en 
ressursfordeling som ikke ivaretar kystflåten i tilstrekkelig grad.  Ressursfordelingen mellom 
fartøygruppene er nøkkelen til å oppnå en lønnsom og bærekraftig avvikling av makrellfisket.  
 

Det er sterkt beklagelig dersom svakheter i ressursfordelingen og bestandsforvaltningen 
fremtvinger innføring av faste fartøykvoter også i garn/snøre gruppen. En slik regulering vil 
måtte gi betydelige kvotereduksjoner på fartøynivå.  

 

Også dette understreker viktigheten av å få bukt med de mekanismer som har skapt urimelige 
konkurranseforhold innad i flåten. 

 

Uregistrert neddreping og fangst av makrell påvirker fastsettelsen av totalkvoten. Det må 
derfor legges vekt på tiltak som styrker kontrollen med fiske og landing av makrell, herunder 
rapporteringsplikt og inspeksjon av utenlandske fartøy som fisker makrell i norsk sone.  
Eventuell dumping av makrell må slås hardt ned på. Kontroll over uregistrert dødelighet også 
i det norske fisket vil være et nødvendig grunnlag for å stille krav til andre nasjoners 
fiskeriutøvelse. 

 

Også endringer i vandringsmønster som medfører at mindre dorgfartøy i dag ofte drifter langt 
fra land tilsier at fartøykvotene bør økes for å gi grunnlag for mannskap og økt sikkerhet i 
denne flåten. 

Landsstyrets vedtak: 

Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende regulering av 
kystfartøygruppens fiske etter makrell i 2009: 
 

• Kystflåten må sikres en avsetning på minimum 40.000 tonn. 
 
• Tilsvarende som for nordøst arktisk torsk, går Norges Kystfiskarlag inn for at 

fartøy i kystflåten tildeles kvoter i henhold til sin hjemmelslengde.  
 

• Det må fastsettes ufravikelige sperregrenser for kvoteoverføring på 15 og 21 meter 
faktisk lengde for å stanse flyten av kvantum fra små til større fartøy. En slik 
sperregrense må være en forutsetning for en regulering basert på fartøyets 
hjemmelslengde.  

 



• For å sikre likeverdige konkurransevilkår forutsettes det videre at de fartøy som i 
dag har faktisk lengde over 15 meter/21 meter og hjemmelslengde under 15 
meter/21 meter ikke får ta del i eventuelle refordelinger.  

 
• Makrellfisket bes også i 2009 regulert uten periodisering for kystnotfartøy under 

13 meter. 
 

• Makrellfiskets økonomiske betydning for kystflåten tilsier at fiskere som har 
kystfiske som hovedinntekt må prioriteres for deltagelse i lukket gruppe (gruppe 
I).  

 
• Fartøy i åpen gruppe må sikres en avsetning på minimum 10 tonn pr fartøy. 

Garantert kvantum for fartøy under 10 meter må tilsvarende ikke settes lavere enn 
10 tonn.   

 
• En eventuell økning i den norske totalkvoten i løpet av kvoteåret må først og 

fremst komme kystflåten til gode. Det må innarbeides en forholdsmessig lik 
økning i gruppekvoten for alle fartøygrupper i kystflåten – også åpen gruppe. 

 
• Stopp i dorgefisket må varsles senest innen kl 18.00 dagen før iverksettelse, og 

iversettes tidligst fra kl 18.00 neste dag  
 

• Maksimal og fartøykvotene for not må økes basert på en økning av kystflåtens 
kvoteavsetning og endring av konkurranseforholdene i kystflåten. 

 
 
Enstemmig vedtatt. 
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Makrellfisket i 2009. 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattetfølgende enstemmige vedtak: 
 
Styret i Trålerlaget ser ikke behov for endringer i makrellreguleringene for 2009 i forhold til 
2008.  
  
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
 
         sign. 
         Harald Østensjø 
         daglig leder 
 
 
 
Kopi til: Fiskeri- og kystdepartementet 
               Norges Fiskarlag 
               Fiskebåtredernes Forbund 
               Norges Sildesalgslag 



INNSPILL TIL REGULERINGSÅDSMØTE HØSTEN 2008. FRA SUK‐GRUPPEN. 

 

Vi i SUK‐gruppen ønsker å komme med noen innspill til reg. i Makrell og Nordsjøsild fiske for 
2009. 

SUK‐gruppen ble på Landsmøte i 2001 skilt ut som egen gruppe, og fikk da redusert sine 
andeler i Makrellfiske fra 8,6 % til 8,2 %. Nordsjøsild fra 8,6 % til 6 %. Dette mot SUK sin vilje.  
Saken hadde også vært ute på høring og et klart flertall av fylkesfiskarlagene støttet SUK i at 
vi skulle få beholde våre rettmessige andeler. Dette var også støttet av Landstyret ved flere 
anledninger, 1997 og 2000. 

På Landsmøte i 2007 ble det vedtatt at Ringnotgruppen sin kvote skulle reduseres med 1000 
tonn Makrell som skulle tilfalle Kystnot under 13 meter. Dette var noe som Ringnot ga sin 
tilslutning til.  På Reg.møte høsten 2007 ble dette utvidet til at også SUK skulle være med å 
betale di 1000 tonnene, dette er vi helt uenig i, å det var aldri meningen heller. Vi ble heller 
aldri spurt om dette heller. Vi ber derfor om at dette rettes opp denne gangen. 

VI ber videre om at Reg.møte ser på den urett som vi ble påført på Landsmøte 2001,slik at vi 
for beholde di 8,6% andelene i Makrell og Nordsjøsild som vi hadde før 2001. 

Vi ber videre om at Reguleringsmøte ser på muligheten av at SUK kan fiske hele sin 
Nordsjøsildkvote i Nordsjøen, og slipper å gå i Skagerrak å ta noen få tonn som dette 
innebærer, men får dette pålagt vår kvote i Nordsjøen. Dette vil ikke ha noen negativ 
betydning for Ringnot sitt fiske. 

SUK‐gruppen krever å få delta i den nylig innførte kvotefleksibilitetsordningen, som ble 
vedtatt for den pelagiske havflåten. Å mener at ordningen må kunne innbefatte Makrell og 
Nordsjøsild. 

                                    Med Hilsen SUK‐gruppen 

Boaneshav                        Gunnar K                         Hepsøyhav 

Hillersøy                           Kamøyfisk                        Einar Erlend 

Julianne                           Sjøglans                            Slettholmen 

Skulbaren                       Skagøysund                      Støttfjord 

Skarholmen                   Paul Senior                       Radek 

Vestbas                          Vikanøy     

                









Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter sild sør for 62° N i 2009 
 
Hensynet til å bevare og styrke gytebestanden for å sikre en fremtidig positiv 
bestandsutvikling, tilsier at kystflåten må prioriteres i ressursfordelingen.  
 
Det er viktig at de fartøygruppene som best ivaretar hensynet til en framtidig bærekraftig 
fiskerinæring blir prioritert – ikke minst i en situasjon med flere svakere årsklasser på rad. 
 
Kystflåten må ut fra dette sikres en avsetning på minimum 15.000 tonn nordsjøsild. 
 
Fisket etter nordsjøsild ble adgangsbegrenset for kystfartøygruppen f.o.m 1. januar 2003.  
 
Norges Kystfiskarlag gikk imot adgangsbegrensningen under henvisning til at denne ikke 
kunne forsvares ut fra deltakerlovens krav til nødvendighetshensyn. I Fiskeridirektoratets 
høringsnotat ble lukkingen hovedsakelig ansett å ha en fordelingsmessig effekt og betydning 
for fremtidig strukturering, fremfor å være begrunnet i ressursmessige forhold. 
 
Norges Kystfiskarlag står fast ved vurderingen om at adgangsbegrensningen av kystflåtens 
fiske etter nordsjøsild ikke var riktig. Antall deltakere gikk gradvis nedover forut for 
lukkingen og i hele perioden 1998 – 2005. Bruk av aktivitetskrav for videre deltakelse i en 
periode med dårlig tilgjengelighet, leveranseproblemer og liten lønnsomhet i fisket, og der 
kystgruppens kvoter ikke ble oppfisket i 2 av 3 kvalifiseringsår (1999 og 2000), har medført 
at en rekke fartøy er blitt urettmessig hardt rammet av adgangsbegrensningene. Dette sett i 
samsvar med at adgangsbegrensningen ikke var begrunnet i ressursmessige forhold, tilsier at 
lukkingen av kystflåtens fiske etter nordsjøsild var urimelig. Norges Sildesalgslag har skriftlig 
bekreftet tidvis store omsettingsproblemer for nordsjøsild fra fartøy i kystgruppen i 
kvalifiserings-perioden. Omsetningen var spesielt problematisk for mindre låssettingsfartøy 
med fangster fra 1 til 10 tonn. 
 
Flåten som ikke oppfylte aktivitetskravene er nå henvist til et svært begrenset fiske i åpen 
gruppe. Disse fartøyene har tradisjonelt fisket langt større kvantum enn det deltakelse i åpen 
gruppe gir rom for. Avsetningen til åpen gruppe ble i 2005 økt fra 100 til 200 tonn. 
 
Norges Kystfiskarlag ser ingen grunn til å forskjellsbehandle fartøy i åpen gruppe ut fra 
redskapstype.  
 
Fiske etter nordsjøsild med garn praktiseres i dag i svært liten grad, og det anses urimelig at 
fartøy som fisker med andre redskapstyper enn garn skal ha halv kvote i åpen gruppe.  
Med dagens svært lave kvoter for not i denne gruppen er lønnsomheten så lav at vi nesten 
ikke har deltakelse.  
 



For å rette opp dette må kvotetaket settes til minimum 20 tonn for alle redskapstyper. 
 
Ved refordelinger i kystfartøygruppen må det legges til rette for en økning av kvotetaket også 
for fartøy i åpen gruppe av hensyn til de mest aktive fartøyene i gruppen.  
 
 
Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter nordsjøsild i 2009: 
 

• Det må åpnes for et fritt fiske uten maksimalkvoter innenfor grunnlinjen, for fartøy 
som fisker med passive og selektive redskaper.  

 
• Det må legges til rette for en økning av kystfartøyenes kvoter basert på en økning av 

avsetningen til kystflåten til minimum 15.000 tonn.  
 

• Adgangsbegrensningen av kystflåtens fiske etter Nordsjøsild må oppheves. Dersom 
adgangsbegrensningen ikke oppheves må det foretas en umiddelbar evaluering med 
sikte på å rette opp urimelige utslag av måten lukkingen er gjennomført. Fartøyeiere 
som kan dokumentere tidligere deltakelse må automatisk få delta i lukket gruppe 
(gruppe I). 

 
• Avsetningen til åpen gruppe (gruppe II) må økes til minimum 400 tonn og kvotetaket 

for alle redskapsgrupper økes til minimum 20 tonn.  
 
• Økninger i den norske totalkvoten i løpet av kvoteåret må innarbeides forholdsmessig 

også i avsetningen til åpen gruppe. Ved behov for refordeling av kystgruppens 
gruppekvote må fartøy i åpen gruppe tillates å øke sin innsats i fisket forholdsmessig. 

 

• I en situasjon med redusert kvotegrunnlag på nordsjøsild og økning i kvotene av 
NVG-sild bør det vurderes å prioritere fartøy uten deltakeradgang i NVG-sildesfisket i 
fisket etter nordsjøsild. 

 

 

Enstemmig vedtatt  
 
 
 
 



Telefaks 
Vår dato 

21112008 
Vår referanse 

200800332/4-
532.4 

Norges Fiskarlag 
og Fiskarlagets Servicekontor as 

Vår saksbehandler Jan Birger Jørgensen, tlf 73 54 58 68 Deres dato Deres referanse 

Fiskeri- og kystdepartementet 
Fiskeridirektoratet 

Adresse 
Pirsenteret 

REGULERING A V FISKET ETTER TRONDHEIMSFJORDSILD l 2009 

Landsstyret i Norges Fiskarlag behandlet ovennevnte sak i møte 18.-19. november d.å. og fattet 
slikt vedtak: 

.. Landsstyret viser til at Ilsket etter Trondheimsjordsild har vært stoppet i lang tid. Fiskerne 
mener at det er tilstrekkelig biologisk grunnlag fi.1r å åpne for et begrenset fiske. Et slikt tiske 
må åpnes for utøvelse for reguleringsåret 2009:· 

Kopi til: 

Med hilsen 
~RGES FISKAJ(l)AG 

...JJ l J 
' fL· -+-' ~'-- 1 otrv:J~rf_/--
\Jan Birger Jorg,nsen\ 
l 

medlemslagene 
Landsstyrets medlemmer 

Elling Lorentsen 

Ec:.p:::oc::s.:tac::do:crec::s:::s::e-----;To:e;-:le7fo:-::nc------·~--~;Tc:eo:le:.:fa:ck;:--s ·· ... ·---·--";o::-rg::a::nc:is::a::sJ;::.o:::n::sn=r::-: ----

7462 Trondheim 
fisk:arLaget@fiskanaget.no 73 54 58 50 73 54 58 90 Norges Fiskarlag 

938 500 290 
Fiskarlagets Servicekontor as 
984 152 094 













Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter kolmule i 2009 
 
Norges Kystfiskarlag finner grunn til å gjenta vår bekymring for omfanget av bifangst av bl.a. 
uer og undermåls fisk i fisket etter kolmule. Havforskningsinstituttet har tidligere spesielt 
påpekt viktigheten av å redusere omfanget av uerbifangst i de pelagiske fiskeriene etter 
kolmule, sild og makrell i Norskehavet, og har i 2008 gjentatt kravet om yngelvern. For å 
begrense bifangst av uer i kolmulefisket har Havforskningsinstituttet anbefalt strengere 
bifangstbestemmelser, og stengning av norsk økonomisk sone og fiskevernsonen ved 
Svalbard for alt internasjonalt kolmulefiske. 
 
Med bakgrunn i de lave bestandene av flere bunnfiskarter har Norges Kystfiskarlag tidligere 
bedt om at det må sette fokus på bifangstproblematikken i trålfisket etter bl.a. kolmule i norsk 
og internasjonalt farvann. Norges Kystfiskarlag har også krevd totalforbud mot 
industritrålfiske i norsk sone nord for 64N. Den svake bestandssituasjonen for kolmule i seg 
selv tilsier videre at det er behov for å iverksette strengere reguleringstiltak. 
 

Landsstyrets vedtak: 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter kolmule i 2009: 

• Norges Kystfiskarlag anbefaler forbud mot internasjonalt kolmulefiske i NØS og 
fiskevernsonen ved Svalbard. 

 

• Det må iverksette strenge tiltak for å begrense omfanget av bifangst og fangst under 
minstemålet i kolmulefisket.  

 

• Industritrålfiske i norsk sone nord for 64N må forbys. 
 

• Beskatningen av bestanden må så snart som mulig komme ned på anbefalt kvantum 
 

• Det må innføres konsumpåbud på bifangst av de vanligste konsumfiskartene. 
 
 
 
Enstemmig vedtatt 
 
 
 
 



 Flathauggt. 12 
       N - 5523 Haugesund 
       telefon 00 47 52 86 69 80 
       telefax 00 47 52 73 32 01 
       mobil  00 47 91 55 55 62 
       e-post sor-norges.tralerlag@ventelo.net 
       web www.tralerlaget.no 
 
Reguleringsrådet 
Fiskeridirektoratet 
postboks 185 Sentrum 
 
5804  BERGEN        Haugesund, den 30. oktober 2008
  
 
 

VINTERLODDEFISKET 2009 

 

Styret i Sør-Norges Trålerlag registrerer med tilfredshet at det åpnes opp for et loddefiske i 
Barentshavet til vinteren 2009.  
 

1. Fartøygruppefordeling 
 
Vi forutsetter at den nasjonale loddekvoten fordeles mellom fartøygruppene i h. t. den 
vedtatte ressursfordelingen, dvs. at trålgruppen skal ha 12 % av kvoten. 
 

2. Konsumkvotefordeling. 
 
Vi antar at det også blir et konsumloddefiske. Styret mener det bør være et mål at 
fordelingen av en eventuell konsumloddekvote gjøres på både gruppe- og fartøynivå. 
Det betyr at en konsumloddekvote fordeles mellom fartøygruppene i h. t. den vedtatte 
ressursfordelingen, dvs. at trålgruppen skal ha 12 % av en eventuell 
konsumloddekvote.  
 

3. Fartøykvote. 
 
Styret forutsetter at det settes en fartøyfaktor for både totalkvoten og 
konsumloddeandelen. 
  

4. Skjæringsdato. 
 
For å kunne sette en så nøyaktig faktor som mulig i forhold til deltagelsen av fartøy, 
bør det vurderes satt en dato og tidspunkt for siste passering Tromsø på vei til feltet.  

 
 



5. Nordsjøtrålere. 
 
Videre minner styret om at nordsjøtrålere og pelagiske trålere med største lengde < 
27,5 m pr 31.12.1998, tidligere har fisket lodde på kystgruppens kvote. I 
høringsuttalen til ny struktureringsordning i 2007 for nordsjøtrålerne var styret i 
Trålerlaget derfor opptatt av hva som ville skje med loddekvoten til et fartøy som var 
nordsjøtråler i en strukturkvoteordning, hvor det gjenværende fartøy var en pelagisk 
tråler.  Styret antok at det måtte bli slik at man ikke fikk ta med seg noen loddekvote/-
andel i en strukturkvoteordning som nevnt ovenfor, dvs. at loddeandelen ble 
gjenværende i kystfartøygruppen. Det gjenværende fartøys basiskvote på lodde kunne 
derved ikke økes. Og slik ble det i den endelige strukturkvoteforskriften.  

 
Vedlagt følger en oversikt vi har laget på grunnlag av Fiskeridirektoratets fartøyregister over 
hvilke fartøy som er pelagiske trålere og hvem som er nordsjøtrålere, og som pr. definisjon 
skal fiske på kystgruppens gruppekvoter. De øvrige fartøy med loddetråltillatelser antar vi må 
fiske på kystgruppens kvote. Vi minner om at skjæringsdatoen for måling av basiskvote for 
lodde er 31.12.1998. Endringer i fartøys lastekapasitet eller kjøp av nye fartøy med 
loddetrålrettighet etter den dato skal i prinsippet ikke spille inn på hvilken basistonnasje 
fartøyet har i dag med mindre økningen følger av en strukturkvoteordning.  
  
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
 
          sign. 
          Harald Østensjø 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopi til:  Fiskeri- og kystdepartementet 
    Norges Fiskarlag 
    Fiskebåtredernes Forbund 
    Norges Sildesalgslag 



PELAGISKE TRÅLERE
Reg.nr. Navn NVG Makrell N.sjøsild Lodde Reker Konsesjonskap.
R-12-B Ambassador 134,8000 167,0000 167,0000 134,8000 175,000
R-94-K Cetus 622,7840 623,9020 623,9020 622,7840 1000,000
VA-27-S Eigenes 150,5000 155,3000 155,3000 150,5000 1,0000 200,000
M-75-SJ Fagervoll 517,1000 517,1000 517,1000 410,3000 600,000
M-22-SM Fiskebank 459,3000 332,3000 332,3000 332,3000 625,000 vassild
M-40-HØ Gollenes 630,0000 630,0000 630,0000 630,0000 1000,000
M-10-HØ Herøyfjord 627,7600 630,0000 630,0000 627,7600 1000,000
R-35-B Håflu 139,2000 139,2000 139,2000 139,2000 2,2000 150,000
R-4-ES Johan Feyer 362,9520 292,9520 362,9520 292,9520 800,000
R -75 - ES Kongstein 168,8000 168,8000 168,0000 168,8000 325,000
M-9-HØ Kvalskjær 630,0000 630,0000 630,0000 630,0000 1000,000
R-39-K Leanja 325,4000 346,8000 346,8000 325,4000 575,000
R-44-K Leik 248,5000 320,8000 320,8000 174,0000 812,500
H-200-B Lønningen 410,4700 369,1130 406,8413 368,2300 764,000
H-38-B Lønnøy 194,4000 194,4000 194,4000 194,4000 475,000
H-104-AV Magnarson 630,0000 630,0000 630,0000 630,0000 1000,000
H-20-AV Morten Einar 536,4000 538,5240 538,5240 536,4000 950,000
H-569-B Mostein 272,0710 198,4430 272,4430 198,0710 1,0000 512,000
R-86-K Quo Vadis 412,1920 380,1383 403,8883 370,6120 819,000
H-31-B Shannon 377,1560 341,9252 379,8452 335,7760 708,000
R-20-K Skudetrål 597,5170 597,4170 597,4170 597,9170 1000,000
R-3-ES Svanavåg 264,1340 316,1340 316,1340 264,1340 865,000
M-718-HØ Sævikson 630,0000 630,0000 630,0000 630,0000 1000,000 vassild
SF-41-V Torbas 352,3820 353,2080 353,2080 352,3820 1000,000
R-15-K Traal 504,2000 497,4400 504,2000 497,4400 1000,000
H-81-B Trygvason 547,7680 506,8892 549,5992 500,1680 925,000
Totalt 26 trålere 10745,7860 10507,7857 10799,8540 10114,3260 19280,500

Nordsjøtrålere
Reg.nr. Navn NVG Makrell N.sjøsild Lodde Reketrål Nordsjøtr. Annet Konsesjonskap.
H - 1- AV Boanes-hav x x SUK 205,00
M-210-SM Fiskebank I 150,800 1,0000
VA-15-S Hellevig 132,800 132,800 132,800 x 1,0000 x 205,00
M-31-SM Madelen II 62,000 x 1,0000 x 30,00
M-188-G Mats Mikal 62,500 176,800 1,0000 x 344,00
VA-22-F Noordvaerder 225,200 x x 120,00
VA-95-K Piraja 142,100 146,300 146,300 x 1,0000 x 230,00
VA-65-S Racon 140,300 140,300 140,300 x 1,0000 x 235,00
H-96-AV Sabrina 230,900 219,400 141,200 x 170,00
R-12-K Skude       120,000 120,000 120,000 1,0000 x 250,00
Totalt 9 nordsjøtrålere 821,900 419,400 1100,300 9 1789,00

Ringnotbåter med pelagisk tråltillatelse
Konsesjonskap.

M-435-SM Dyrnesvåg 450,00 vassild
H-3-AV Harvest 825,00 vassild
M-95-MD Havsnurp 850,00 vassild
H-69-S Krossfjord 1000,00
N-17-LN Rødholmen 835,40 vassild
H-197-F Liafjord 875,00
N-134-LN Norafjell 600,00 vassild
T-111-G Odd Lundberg 575,00
M-260-HØ Skår Senior 525,00
R-7-K Vea 1000,00
Totalt 10 kombinasjonsfartøy 7535,40

NVG Makrell N.sjøsild Lodde Kons.kap.
Sum basis/kons.kap. 11195,866 11006,706 11830,154 10114,326 28604,900



Arbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisketArbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisketArbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisketArbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisket    

v/ v/ v/ v/ Sten AngelsenSten AngelsenSten AngelsenSten Angelsen    

8360 Bøstad8360 Bøstad8360 Bøstad8360 Bøstad    

 

 

 
Fiskeridirektoratet 
5804 Bergen               Bøstad 13. November 2008
        
 
        
Innspill til Reguleringsmøte 24.-25. november 2008 vedrørende regulering av 
loddefisket i Barentshavet i 2009. 

”Arbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisket” er etablert med tilslutning fra 
kystnotfartøyer som har interesse for deltakelse i loddefisket i Barentshavet i 2009. Oversikt 
over fartøyer som har tilsluttet seg Arbeidsgruppens arbeid og synspunkter følger vedlagt. 
 
Arbeidsgruppen vil gi slik uttalelse: 
 
” Den blandede norsk russiske fiskerikommisjon har fastsatt en kvote for fiske av lodde i 
nord-områdene på 390.000 tonn hvorav norsk kvote blir 228.000 tonn. Kystfiskerne er 
generelt skeptiske til oppstart av loddefisket på et så vidt høyt kvantum, og har i 
utgangspunktet bedt om at fisket avvikles innenfor et kvantum som kan omsettes til 
konsumformål. Det legges imidlertid til grunn at det fastsatte kvantum stilles til disposisjon 
for norsk fiske og at inntil 150 kystfartøyer, ca. 40 trålere over 90 fot og 80 ringnotfartøyer vil 
delta i fisket.  

Vi krever at kvotefordelingen i fisket foretas på en slik måte at det blir et rimelig forhold 
mellom disponible kvoter for deltakende fartøyer i kystflåten og ringnotflåten. Dette må 
innebære at fordelingen mellom gruppene fastsettes ut fra en slik målsetting. Vi vil i denne 
forbindelse også framføre følgende argumenter som grunnlag for kystflåtens rettigheter i 
loddefisket generelt og konsumloddefisket spesielt:   

• Konsumloddefisket, i den forstand at hoveddelen av norsk totalkvote disponeres og kan 
omsettes til konsumformål, må betraktes som et nytt fiskeri hvor historiske andeler i det 
totale loddefisket ikke kan legges til grunn. 

• Kystflåten vil protestere mot at fangstforedelingen i et tilnærmet fritt oppmalingsfiske på 
70 og 80 tallet, hvor loddebestanden ble sterkt desimert, skal legges som premiss for 
fordeling av konsumloddekvoter i 2009.  

• Konsumloddefisket, som en liten andel av det totale loddefisket, ble historisk i hovedsak 
utviklet av kystflåten i samarbeide med fryseribedrifter i Finnmark og Troms. 

• En fordeling med 16 % av kvoten på kyst og 72% på ringnot vil innebære at et 
gjennomsnittlig kystfartøy vil få en kvote på 1/6 av et gjennomsnittlig ringnotfartøy ved 
100 deltakende kystfartøy og bare 1/9 av et gjennomsnittlig ringnotfartøy ved 150 
deltakende kystfartøy. 

• For tilnærmet like fartøyer i kystflåten og ringnotflåten (90 fot/1500 hl. Lastekapasitet) vil 
kystfartøyet få en kvote på ca. 300 tonn (avhengig av deltakelse), mens det tilnærmet 
identiske ringnotfartøyet får en kvote på ca. 1.200 tonn. 



• For å få til tilnærmet like kvoter for like store fartøyer i kystflåten og ringnotflåten må 
kystflåten ha en kvoteandel på minimum 30 % av norsk kvote. 

• Fordeling av et tilsvarende kvantum av norsk vårgytende sild (228.000 tonn) etter 
gjeldende fordelingsprinsipper ville gitt kystflåten en andel på 46,9 %. 

• Fordeling med 16% til kystflåten er foreslått av Norges Fiskarlags Landsmøte gjennom et 
flertallsvedtak som kystflåtens representanter stemte imot. Det legges til grunn at 
myndighetene fortar en selvstendig vurdering av rimeligheten av slik tilrådning, og 
særskilt når den gruppen som taper rettigheter representerte et betydelig mindretall i 
dette møtet.  

• Det må i en slik vurdering også tas hensyn til at myndighetene har redusert 
strukturerings-mulighetene for kystflåten for å opprettholde en større flåte enn det som 
tilsvarende strukturregler som i havfiskeflåten ville gitt. Når rammebetingelsene legges til 
rette for å opprettholde en flåte med relativt mange fartøyer må dette også reflekteres i 
kvotefordelingen. 

• Historiske fangstkvanta er et resultat av m.a. flåtestruktur, kvoter, regulering og 
mottaksforhold. Sist det var åpnet for loddefiske, i 2003, ble kystflåten stoppet i sitt fiske 
på grunn av overfiske av gruppekvoten mens ringnot ikke fisket kvotene. Året før var 
kystflåten vesentlig hindret i fisket av stengning av store deler av de kystnære 
fangstfeltene på grunn av fare for innblanding av andre fiskeslag.”  
 

 
 
Sten Angelsen/s.                                                                                         Inge Flage/s. 

 

Vedlegg:  

Oversikt over kystfartøyer som har tilsluttet seg henvendelsen og vil delta i loddefisket i 2009 
dersom rammebetingelsene legges til rette. 

Kontaktpersoner: 

Sten Angelsen tlf. 76085548 

Inge Flage tlf. 920 85918 



Arbeidsutvalget for kystflåtens rettigheter i konsumloddefisket

v/   Sten Angelsen

8360 Bøstad

Oversikt over fartøyer fra rederier som ønsker å de lta i konsumloddefisket  og som har sluttet seg til  Arbeidsgruppens henvendelse
(Fartøyer uten merkenavn er under tildeling av nytt merkenummer)

Alfabetisk sortert: Geografisk sortert:

Albacore SF-18-F Asbjørn Selsbane F

Arnøyfjord NT-50-NR Dypfjord F-10-B

Arnøytind T-8-S Osvaldson F-148-H

Asbjørn Selsbane F Sandor F-180-H

Atløybuen SF-33-A Ny-Modena F20-NK

Ballstadøy N-125-VV Kamøyfisk F-249-H

Bernt Oskar N-42-MS Solværskjær F-250-H

Bluefin SF-12-F Korsnesfisk F-290-A

Boaneshav H-1-AV Sørbøen F-350-M

Brandsholmbøen N-200-VV Neverfjord F-3-KD

Brattskjær NT-345-V Kildin F-66-BD

Buefjord SF-147-A Geir Roger F-71-H

Bøen R-85-ES Vargsundfisk F-75-KD

Bøholmen N-172-BØ Specktra H-100-AV

Bøværing N-8-BØ Boaneshav H-1-AV

Carmona M-3-SM Tunfisk H-260-K

Dypfjord F-10-B Sjohav H-4-K

EH Senior T-300-TK Olavson H55-FE

Einar Erlend N-45-ME Sotrabas H-74-F

Einarson T-64-LK Våghav H-76-K

Eros N-96-B Radek H-8-AV

Fiskøy N-57-VV Sjarmør M

Flatskjær N-88-R Mai Inger M-

Floing T-88-T Vitoria G M-10-H

Frøybas SF-8-B Liaholm M-11-AV



Fugeløybas T-14-L Gularøy M-124-AV

Fugeløyfjell T-305-L Stokke sr M-12-S

Fugeløyfjord T-40-L Harto M-171-SØ

Geir Roger F-71-H Paul Senior M-174-AV

Gould Dollar SF-300-A Omsund M-19-K

Gularøy M-124-AV Støttfjord M-1-ME

Gunn Sissel N-77-VR Kathrin G M-1-SJ

Gunnar K N-246-Ø Skolmen M-25-VV

Harhaug M-94-H Herøyfisk M-33-HØ

Harto M-171-SØ Stålegg M-35-S

Haugværing N-20-VV Carmona M-3-SM

Havbris N-205-R Kvatro M-55-F

Hebe II N-33-VV Ocean M-61-A

Hepsøhav ST-1-O Vestbas M-66-HØ

Herøyfisk M-33-HØ Runing M-67-G

Hillersøy SF-220-A Tojako M-70-AV

Horisont N-240-B Orfjord M-8-AV

Hovden Viking SF-4-S Harhaug M-94-H

Håkon jr N-94-MS Storegg M-95-A

Johan Berg N-145-VR Sklinnagutt N

Julianne lll N-21-LN Slettholmen N-110-L

Jørn Hauge N-29-MS Lurøybas N-111-L

Kamøyfisk F-249-H Kvitskjær N-112-VR

Karianne N-417-B Ballstadøy N-125-VV

Kathrin G M-1-SJ Kvitholmen N-129-VR

Kildin F-66-BD Skogsøy N-135-Ø

Korsnesfisk F-290-A Støttværingen N-13-F

Kvatro M-55-F Johan Berg N-145-VR

Kvitholmen N-129-VR Skarbakk N-155-V

Kvitskjær N-112-VR Skarsjø N-161-VV

Kystfisk SF-3-V Myrefisk N-164-Ø

Kystfisk Jr N-63-Ø Myrebuen N-16-Ø

Liaholm M-11-AV Bøholmen N-172-BØ



Lise Beate T-51-LK Skarholmen N-1-BØ

Lovundværing N-3-L Brandsholmbøen N-200-VV

Lurøybas N-111-L Havbris N-205-R

Mai Inger M- Haugværing N-20-VV

Myrebuen N-16-Ø Vikanøy N-210-BØ

Myrefisk N-164-Ø Trinto N-212-V

Neverfjord F-3-KD Julianne lll N-21-LN

Novi SF-15-sU Rango N-21-V

Nordsild T-18-I Horisont N-240-B

Ny-Modena F20-NK Gunnar K N-246-Ø

Ocean M-61-A Sklinnabanken N-250-BR

Olavson H55-FE Vestværing N-25-V

Olagutt N-7-SO Jørn Hauge N-29-MS

Omsund M-19-K Hebe II N-33-VV

Orfjord M-8-AV Lovundværing N-3-L

Osvaldson F-148-H Ranton N-40-Ø

Paul Senior M-174-AV Karianne N-417-B

Radek H-8-AV Bernt Oskar N-42-MS

Rango N-21-V Øyaskjær N-450-VR

Ranton N-40-Ø Einar Erlend N-45-ME

Reinebuen N-90-MS Torjo N-493-Ø

Reinefangst N-86-MS Trænabanken N-4-TN

Runing M-67-G Fiskøy N-57-VV

Sandor F-180-H Kystfisk Jr N-63-Ø

Segla T-50-LK Sofie N-6-V

Selfjordbuen T-10-TN Gunn Sissel N-77-VR

Senjaland T-4-TK Olagutt N-7-SO

Sildaskjær SF-1-V Øynes N-7-V

Sjannøy SF-14-SU Reinefangst N-86-MS

Sjanse SF-44-SU Flatskjær N-88-R

Sjarmør M Bøværing N-8-BØ

Sjohav H-4-K Tilje N-8-V

Sjonglør SF-43-SU Reinebuen N-90-MS



Sjødur SF-11-SU Øksnesværing N-92-Ø

Sjøglans SF-2-A Håkon jr N-94-MS

Skagøysund T-23-T Willasen N-95-V

Skarbakk N-155-V Eros N-96-B

Skarholmen N-1-BØ Brattskjær NT-345-V

Skarsjø N-161-VV Arnøyfjord NT-50-NR

Sklinnabanken N-250-BR Sulavåg NT-56-V

Sklinnagutt N Bøen R-85-ES

Skogsøy N-135-Ø Vestervon SF-11-A

Skolmen M-25-VV Sjødur SF-11-SU

Skulbaren T-111-T Bluefin SF-12-F

Slettholmen N-110-L Buefjord SF-147-A

Sofie N-6-V Sjannøy SF-14-SU

Solbris Sr SF-71-SU Novi SF-15-sU

Solværskjær F-250-H Albacore SF-18-F

Sotrabas H-74-F Vestøy SF-1-A

Specktra H-100-AV Sulehav SF-1-SU

Stokke sr M-12-S Sildaskjær SF-1-V

Storegg M-95-A Svebas SF-200-SU

Støttfjord M-1-ME Hillersøy SF-220-A

Støttværingen N-13-F Sjøglans SF-2-A

Stålegg M-35-S Gould Dollar SF-300-A

Sulavåg NT-56-V Atløybuen SF-33-A

Sulehav SF-1-SU Vibeke Helene SF-33-G

Svebas SF-200-SU Vestbris SF-3-G

Sørbøen F-350-M Kystfisk SF-3-V

Tilje N-8-V Sjonglør SF-43-SU

Tojako M-70-AV Sjanse SF-44-SU

Torjo N-493-Ø Hovden Viking SF-4-S

Trinto N-212-V Solbris Sr SF-71-SU

Trænabanken N-4-TN Frøybas SF-8-B

Trønderhav ST-30-RS Æsøybuen SF-8-F

Tunfisk H-260-K Hepsøhav ST-1-O



Vargsundfisk F-75-KD Trønderhav ST-30-RS

Vestbas M-66-HØ Selfjordbuen T-10-TN

Vestbris SF-3-G Skulbaren T-111-T

Vestervon SF-11-A Fugeløybas T-14-L

Vestværing N-25-V Nordsild T-18-I

Vestøy SF-1-A Skagøysund T-23-T

Vibeke Helene SF-33-G EH Senior T-300-TK

Vikanøy N-210-BØ Fugeløyfjell T-305-L

Vitoria G M-10-H Fugeløyfjord T-40-L

Våghav H-76-K Senjaland T-4-TK

Willasen N-95-V Segla T-50-LK

Æsøybuen SF-8-F Lise Beate T-51-LK

Øksnesværing N-92-Ø Einarson T-64-LK

Øyaskjær N-450-VR Floing T-88-T

Øynes N-7-V Arnøytind T-8-S



 
 
 
Fiskekjøpernes Forening frarår fiske av lodde til 
oppmaling 
 
Fiskekjøpernes Forening (FiFor) vil frarå et loddefiske på 390.000 tonn til neste år. I en 
forvaltningsstrategi for havområdene i nord, må vi nå komme over i en fase hvor vi ikke 
bare ser på de enkelte bestander, men også går inn for en flerbestandsforvaltning. 
FiFor mener at et så stort uttak av lodde vil kunne være negativt for den positive 
utviklinga av torskebestanden som vi nå opplever. 
Loddebestanden bør i hovedsaken forbeholdes som matkilde for andre kommersielle 
arter, som torsk. 
 
FiFor foreslår at kvantumet begrenses til 50 -100000 tonn som skal benyttes til konsum. 
Et slikt kvantum vil også være tilstrekkelig til å dekke de kjente konsummarkedene. Et 
slikt begrenset fiske må i størst mulig grad forbeholdes kystfiskeflåten slik at det kan 
skape ringvirkninger lokalt i Finnmark. 
Det må ikke åpnes for loddefiske til oppmaling. Et slikt fiske vil være dårlig 
flerbestandsforvaltning, og det vil heller ikke gi lokale ringvirkninger. Den beste lokale 
effekt av lodda vil vi få om den benyttes som matkilde for torsk.  
 
 
--- 
 
 
Denne uttalelsen ble vedtatt i styremøte 16. oktober 2008-10-16 
 
Arne R. Hole 
Informasjonsrådgiver 
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REGULERING AV FISKET ETTER LODDE l BARENTSHAVET l 2009. 

Landsdelsutvalget for Nord-Norge og Nord-Trøndelag har i møte 20. november d.å. fattet følgende 
enstemmige vedtak; 

Landsdelsutvalget for Nord-Norge og Nord-Trøndelag (LU) registrerer at det i Den blandede norsk
russiske fiskerikommisjon er kommet til enighet om en totalkvote på 390 000 tonn, hvorav Norge 
tildeles 228 000 tonn. 

L U vil med dette fremme følgende innspill til forvaltning av lodda for 2009. 

l. LU viser til at ICES (Det internasjonale havforskningsrådet) finner grunnlag for å anbefale 
fangstuttak på 390 000 tonn lodde i 2009. 

2. L U legger til grunn at lodde er en økologisk nøkkelart i Barentshavet og har betydning langt 
utover det som kan høstes av bestanden gjennom direkte fiske. Et overordnet mål for 
forvaltningen må derfor være å sikre en langsiktig optimal biologisk avkastning og bestandenes 
betydning som føde bestand for andre kommersielt viktige arter som blant annet torsk. 

3. LU tilrår at det åpnes for et begrenset konsumloddefiske. 
4. All produksjon av konsumlodde og rogn forbeholdes landanleggene. 
5. L U kan ikke akseptere en kvotefordeling der verdiskapningen av lodderessursene i det 

vesentligste skjer utenfor den nordlige landsdelen. 
6. Et begrenset konsumloddefiske må forbeholdes kystfiskeflåten. 
7. Fisket må overvåkes kontinuerlig og gjennomføres slik at de Nord-Norske landanleggenes 

produksjonskapasitet utnyttes maksimalt. 
8. L U viser til sin dokumentasjon over at den nordlige landsdelen taper fisk til en førstehåndsverdi 

på minst 250 millioner kroner årlig som følge av Norges kvotebytte med tredjeland. 

Med vennlig hilsen 

!%tfi;r 
Eirik Fiva 
Direktør $~~~ 

Kopi til: Nord-Trøndelag, Nordland, Troms og Finnmark fylkeskommune 

LANDSDELSUTVALGET ER ET REGIONALPOLITISK 

ORGAN FOR FINNMARK, TROMS, NORDLAND 

OG NORD-TRØNDELAG FYLKESKOMMUNER 

Besøksadresse: Sjøgata 3 

Postadresse: N-8002 Bodø 

Telefon +47 75 50 34 20 

Telefaks +47 75 52 67 25 

Stian Jensen 
Rådgiver 

e-post: landsdelsutvalget@lu.no 

internett: www.lu.no 

Org.nr. 981 878 795 











Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter lodde i 2009 
 
Det har de siste årene ikke vært gjennomført direktefiske etter lodde. Lodda er en viktig 
nøkkelbestand i Barentshavet. Norges Kystfiskarlag er derfor sterkt skeptisk til at det er åpnet 
for å fiske så mye som 390.000 tonn i 2009. Norges kystfiskarlag frykter at et loddefiske i 
dette omfang vil sette en stopper for den positive utviklingen vi har sett i torskebestanden 
nord for 62N. Norges Kystfiskarlag vil vise til at det ikke er fastsatt mål for gytebestandsnivå, 
og mener det haster med å få på plass klare forvaltningsmål for lodde. Det er også store 
variasjoner i torskens beregnede konsum av lodde. Høstingsmodellen tar heller ikke høyde for 
dagens spesielt store hysebestand som er en stor konsument av lodderogn.  
 
Norges Kystfiskarlag mener loddebestandens hovedfunksjon må være som matkilde for andre 
kommersielt viktige arter. 
 
Dette gjelder ikke minst utsatte arter som kysttorsk, uer m.fl, samt kongekrabbe som i 
øyeblikket viser foruroligende lav vekst, 
 
Det understrekes at også lodde som dør ned etter gyting har stor betydning som mat for andre 
kommersielt viktige arter. 
 
Blant annet vil hysebeitingen på lodderogn reduseres dersom hysa har nok død/døende lodde 
å beite på, noe som vil øke sannsynligheten for sterke årsklasser av lodde også i årene 
fremover. 
 
Norges Kystfiskarlag er på denne bakgrunn imot at det gjennomføres et direktefiske etter 
lodde i 2009. Når det likevel er fastsatt en TAC på 390.000 tonn ber Norges Kystfiskarlag om 
at følgende regulering legges til grunn: 
 
Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går inn for følgende regulering av fisket etter lodde i 2009: 
 

• Norges Kystfiskarlag går i mot at det åpnes for et direktefiske etter lodde i 2009, da 
loddebestanden fortsatt anses å ha har størst verdi som mat for andre kommersielt 
viktige arter. Dersom det likevel åpnes for et slikt fiskeri i 2009 må følgende 
ufravikelige krav legges til grunn: 

 
• Den norske kvoteandelen må utelukkende benyttes til konsum, samt et begrenset 

agnfiske. Fisket må videre avvikles slik at det kommer kystsamfunnene til gode 
gjennom produksjon på land. Ombordproduksjon må ikke tillates. Fisket må ikke 
åpnes før gytemoden lodde har skilt seg fra umoden lodde, det vil si at fisket ikke må 
åpnes før lodda har nådd kysten. 



 
• Det må under ingen omstendigheter tillates fiske av lodde til oppmaling i 2009. 

 
• Ovennevnte forutsetninger innebærer at det trolig ikke vil være rom for et større 

loddefiske i 2009 enn ca 100.000 tonn. Dette kvantumet må fortrinnsvis forbeholdes 
kystflåten. Det resterende kvantumet må fortsatt få gå i havet som mat for andre arter. 

 
• Det må snarest iverksettes arbeide med å utarbeide klare forvaltningsmål for 

loddebestanden som tar utgangspunkt i bestandens viktige funksjon som 
nøkkelbestand i Barentshavet og i det nære kyst og fjordsystem. Definisjonen av 
forvaltningsmålet må også inkludere lodda som matkilde for sjøfugl, sjøpattedyr og 
som kilde for gjødsling av kyst- og fjordsystemene. 

 
 
Enstemmig vedtatt  
 
 
 
 
 



 

FHL Ålesund 
Røysegata 15, Postboks 514 Sentrum, 6001 Ålesund 

Telefon 70 10 32 50 – Telefaks 70 10 32 60  
www.fhl.no 

 

 
 
 
                                                                                                             Jorulf.straume@fhl.no – tlf 91365771 
 
FISKERIDIREKTORATET 
Reguleringsseksjonen 
Postboks 185 – Sentrum 
5804 BERGEN                                                     Ålesund, 10.11.08 
postmottak@fiskeridir.no 
hild.ynnesdal@fiskeridir.no 
inarv@fiskeridir.no 
 
VASSILD 2009 – Reguleringsmøtet 24. – 25. november 
FHL DM-ark 179785 
 
Innspill: 
 

• FHL henviser til brev 28.08. til Fiskeridirektoratet og opprettholder sin støtte til  Sør-
Norges Trålerlags krav i brev 25.08. om: 

1. 15.000 tonn i 2009 m/bakgrunn i bestandens alderssammensetting (samt 
erkjent mangelfull forskning). 

2. Avsetning av totalkvoten til 2. periode, dvs. etter søndag 17. mai, settes til 
10%, (evt. 15%).  Begrunnelsen er det fåtallig antall båter som 
erfaringsmessig deltar i siste periode (jfr. at 2.-periode-kvoten fremdeles ikke 
er fisket for 2008).  

 
• Fiskeridirektoratet  er vel kjent med FHLs industrielle tankegang opp mot anvendelse 

til farse av prima kvalitet (i forhold til importert), som del av grunnlaget for  vår 
argumentasjon om mesteparten i 1. periode. 

 
• FHL støtter fortsatt maksimalkvote, som forhøyes forholdsvis med basis i 600 tonn ut 

i fra 12.000 tonn som grunnlag; dvs. 750 tonn ved kvote på 15.000 tonn. Men hvis 
utviklingen i fisket tilsier det, må det være åpning for endring/opphevelse tidligere 
enn i år, da det ble gjort 23. juni).- 

 
• Ideelt sett ville FHL foretrekke fartøykvote framfor maksimalkvote, for derved å 

unngå kappfiske. Dessuten ville vi se det som en fordel med forhåndpåmelding. 
 

• For så vidt angår dato, er det FHLs mening at 20. februar bør fastsettes for åpning, 
slik som den endelig ble for 2008 (etter opprinnelig 1. mars). 
Hensyntatt omstillingstid i forhold til sildemottaket,  og behovet for å holde på vante 
arbeidere når vassildsesongen starter, så tilsier fakta  at det  er fornuftig å starte opp 
da. Jevnest mulig aktivitet og sysselsetting må veie tungt i slik sammenheng.   

 
• Avslutningsvis skal nevnes at  vi har mottatt signaler fra fiskere om sammenfallende 

syn. 
 

 



 

FHL ber om at nærværende brev legges ved som dokument til Reguleringsmøtet. 
 
Med vennlig hilsen 
 
Fiskeri- og havbruksnæringens 
Landsforening 
 
Geir Ove Ystmark 
Direktør næringsutvikling 
(sign)                                                                                         Jorulf Straume 
                                                                                                  Fagsjef hvitfisk 
 
 
cc: leif.harald.hanssen@nsl.no 
cc: sor-norges.tralerlag@ventelo.net 
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KVOTERÅD FOR DIREKTE VASSILDFISKE I NORSK SONE I 20 09 
 

Kvoteråd for direkte vassildfiske i norsk sone i 2009 

 
Det vises til brev fra Fiskeridirektoratet av 16.10.2008 der Havforskningsinstituttet blir bedt 

om å gi forvaltningsråd for fiske etter vassild i 2009, samt å utrede muligheten for å etablere 

minstemål for denne bestanden.  Saken behandles i Reguleringsrådet 24-25 november 2008.  

Rådgivingsgrunnlag 

Det understrekes at informasjonen om bestandsutvikling og alders og lengdesammensetning er 
svært mangelfull for denne bestanden. Stor innblanding av småfisk kan skyldes redusert forekomst 
av stor fisk eller økt forekomst av småfisk. Den eneste måten å avklare dette på er å etablere 
tidsserier med representativ prøvetaking og fortrinnsvis også et mål på absolutt eller relativ 
bestandsstørrelse. Det har de siste årene ikke latt seg gjøre å gjennomføre pålitelige bestandsestimat 
for denne bestanden. Havforskningsinstituttet har heller ingen planer om dette for fremtiden, men 
har i stedet tatt initiativ for å forbedre prøvetakingen fra fiskeriene fra og med sesongen 2009. Dette 
vil føre til et bedre grunnlag for fremtidige forvaltningsråd. 

Totalkvote 

I en periode etter 1983 var det kvote på vassild, men den ble forlatt da fangstene aldri overskred 
kvoten. I lang tid holdt fangstene seg stabilt rundt 10 000 tonn. I 2004 og 2005 ble det markert 
økning i fangstene og det meldte seg bekymringer grunnet redusert fangbarhet og fravær av stor fisk 
i fangstene. Norske myndigheter innførte kvote igjen og i 2007 ble totalkvoten satt til 12 000 tonn. I 
mangel av absolutte bestandsestimater eller analytiske bestandsanalyser anbefales det at kvoten 
settes til det kvantum som ser ut til å ha vært bærekraftig de to foregående tiår, dvs 10 000 tonn.   

Minstemål 

Basert på informasjon om redusert forekomst av store individer er det blitt vurdert  hvorvidt det vil 
være hensiktsmessig å innføre minstemål for å sikre fremtidig gytebestand. I et forsøkstokt foretatt i 
mars 2008 ble det trålet med kommersiell vassildtrål på konsentrasjoner av vassild på utvalgte 
fangsfelt. Figur 1 viser lengdefordelingen for hhv umodne individer, de som er modne for første 



 
 

 
 

2 

gang (førstegangsgytere) og de modne individene som har gytt også tidligere år. Median lengde 
(den lengden der det er like mange over som under) for modne individer totalt var 35 cm. Figur 1 
viser at et minstemål på 35 cm vil redusere fiskepresset på 75% av førstegangsgyterne og på nær 
50% av gjentatte gytere. Dersom et minstemål skulle innføres i dette fiskeriet vil derfor 35 cm 
(tilsvarende individvekt på ca 330 g) være et naturlig valg. 
Lengdefordelingene fra undersøkelsene i 2008 viser at en stor andel av vassildforekomstene var 
under 35 cm (Figur 2). Lengdesammensetningen varierte imidlertid mye mellom de ulike 
lokalitetene, slik at de enkelte trålhalene kunne klassifiseres i tre grupper med middellengde på hhv 
ca 29 cm, 33 cm og 38 cm. For de to trekkene med størst gjennomsnittslengde på vassild var 
fangsten svært begrenset (200kg) og med stor innblanding av kolmule. For de to første gruppene var 
imidlertid vassildfangstene gode, med et gjennomsnitt per hal på 78,4 tonn, og en innblandingen av 
andre arter på kun 7%. Selv om det derfor skulle være mulig å tilpasse fisket ved å flytte aktiviteten 
dersom andelen småfisk blir for stor, så indikerer forsøket at innblandingen av fisk under 35 cm 
uansett vil være 60% eller høyere.  
Prøvetakingen med kommersiell vassildtrål i 2008 ble imidlertid gjort på et meget begrenset område 
og med et annet formål enn å gi et representativt bilde av lengdesammensetningen i fiskeriet eller i 
bestanden. Det er derfor ikke noe grunnlag for å angi en øvre innblandingsprosent for fisk under et 
eventuelt minstemål. For å unngå at det skulle utvikle seg et industrifiske på små vassild kunne man 
likevel tenke seg et krav om flytting av fiskeaktiviteten dersom innblandingen blir over for 
eksempel 70%. Det er imidlertid svært usikkert hva som vil være effekten av en slik regulering på 
fangstsammensetningen.  
Det er også uklart om en eventuelt endret fangstsammensetning, som følge av innføring av 
minstemål, vil være gunstig for denne saktevoksende dyphavsbestanden. Nytten av minstemål for 
en bestand avhenger bl.a. av hvordan den naturlige dødeligheten varierer med alder og lengde, og 
hvordan forventet antall avkom endres med alderen fra førstegangs gyting og utover. Dette er for en 
stor del ukjent for vassild, og det gjør det umulig å beregne hvordan en slik regulering vil påvirke 
bestandens robusthet.  
Innføring av minstemål vil dessuten påvirke fremtidige bestandsvurderinger basert på alders og 
lengdesammensetning av fangstene. Dette vil særlig kunne bli problematisk dersom man i 
fremtidige reguleringer endrer betingelsene, slik som minstemålet, innblandingsprosenten eller 
minste tillatte flytting av fiskeaktiviteten. Det anbefales derfor ikke å innføre minstemål i 
vassildfisket på nåværende stadium. 

Anbefaling 

Det anbefales en totalkvote på 10.000 tonn for direkte fiske etter vassild i 2009. Av hensyn til 
fremtidig overvåking av alders og lengdesammensetning i fangstene anbefales det ikke å innføre 
minstemål i dette fiskeriet.  
 
 

Vennlig hilsen 

 

Ole Thomas Albert      Elvar Hallfredsson 

Faggruppeleder Dyphavsarter    Forsker
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Vedlegg: Figurer og referanser 

 
 
 

 
Figur 1. Lengdefordeling av vassild med ulik modningstilstand fra tokt i 2008. Boksenes nedre og 
øvre kant angir hhv 25 og 75 percentilene og tykk strek angir medianen.   

 
Figur 2. Lengdefordeling av vassildfangster fra toktet i 2008. Hver linje representerer ett tråltrekk. 
Strektype varierer med middellengde: Fangster med middelengde på ca 29 cm (stipplet linje), ca 
33 cm (hel linje) og ca 38 cm (prikket linje).  
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       e-post sor-norges.tralerlag@ventelo.net 
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Fiskeridirektoratet 
postboks 185 Sentrum 
 
5804  BERGEN           Haugesund, den 25. august 2008 
 
 

Vassildfisket resten av 2008 og i 2009. 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak: 
      

1. Kravet om forskning på vassild er fortsatt ikke prioritert i HI. Trålerlaget 
krevde at dette blir prioritert i 2008 og påpeker det manglende grunnlag 
havforskerne har for sin tilrådning i forhold til en kvoteanbefaling. 
Trålerlaget mente det er essensielt at forskere og fiskere kommer sammen 
før planlegging av forskningstokt for vassild, slik at den kompetanse 
fiskerne sitter inne med, kan overføres til forskerne og tas med i 
forskningsarbeidet. Det er foreslått å etablere en referanseflåte som kan 
bistå i arbeidet. Ingen av disse forhold er imøtekommet. Fiskeridirektøren 
sier i saksdokumentene foran Reguleringsmøtet 16. juni 2008 at på grunn 
av store kapasitetsproblemer, har Havforskningsinstituttet (HI) våren 
2008 ikke gjennomført tokt for å kartlegge bestandsstørrelsen for vassild. 
HI informerer om at det er gjennomført et metodetokt på bakgrunn av 
erfaringene fra fjordårets vassildtokt. Formålet er å få etablert rutiner for 
fremtidige bestandskartlegginger.  

2. På grunnlag av erfaringene fra flere års fiske og noteringer som er gjort av 
både kjøpersiden og fiskere med hensyn til størrelsesfordelingen av den 
vassild som er levert de siste årene, inkludert i 2007, krevdes en 
totalkvote i 2008 på 15.000 tonn. Dette ble ikke imøtekommet, og kravet 
settes også fram foran fisket i 2009 sett på bakgrunn av de forekomster og 
den alderssammensetting bestanden har. Mangelfull forsking bør ikke 
være grunnlag for at kvoten settes ned/beholdes lav.   

3. Forutsatt en totalkvote på 15.000 tonn ble det anbefalt det en fast 
fartøykvote på 600 tonn/fartøy i 2008. Dette basertes på de 28 fartøy som 
har vassildtråltillatelse og innebar en liten overregulering. Dette ble ikke 
imøtekommet og det ble satt maksimalkvoter på 600 tonn. Dette forslaget 
gjentas foran fisket i 2009.  



4. Det ble foreslått å opprettholde en periodisering i fisket, med en kvote på 
12.000 tonn i perioden før 1.6 og 3.000 tonn i den siste perioden, med en 
refordeling av fisket i første periode pr. 15.4 og en refordeling i den siste 
perioden i samråd med aktuelle aktører på land- og sjøsiden. Uheldigvis 
ble ikke åpningsdato foreslått, men etter henvendelser fra næringen, ble 
den satt til 20.februar etter først å ha vært 1.mars. Næringen foreslo 
åpning 15. februar og mener dette vil være bedre enn 20. februar da det 
vil gi større fleksibilitet for flåten og mottakene. 

5. Refordeling ble det heller ikke noe av i 2008 til tross for krav om dette fra 
næringen. Det ble satt av 2.400 tonn til siste periode. Andre periode startet 
opp allerede 19. mai. Som forventet deltar svært få båter i vassildfisket i 
2. periode 2008. Etterspørselen hos kjøperne og deres 
produksjonsmuligheter samt tilgjengeligheten og båtenes fiskemuligheter 
er imidlertid best i 1. periode. Kvoten bør derfor være størst i 1.periode, 
hvilket den er, men den kan godt være noe større. Basert på erfaringer 
krever næringen at det settes av et større kvantum til fiske i 1. periode i 
2009, f. eks. 90 %, enn hva tilfellet var i 2008 (80%). 

 
 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          daglig leder 
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Utskrift av protokoll 
Landsstyremøte 6.- 7. november 2008 
 
 
 
 
 
 
Regulering av fisket etter tobis og øyepål i 2009 
 
Tobis og øyepål er begge viktige nøkkelbestander som matkilder for andre kommersielt 
viktige arter. Sett i forhold til den dramatiske bestandssituasjonen for bunnfisk i Nordsjøen 
må det derfor settes sterkt fokus på forvaltningen av disse arter. Det må også legges vekt på 
omfanget av bifangst av andre arter. 
 
Med bakgrunn i de lave bestandene av flere bunnfiskarter har Norges Kystfiskarlag tidligere 
bedt Fiskeridirektøren sette fokus på bifangstproblematikken i trålfisket etter tobis, kolmule, 
øyepål og kreps i norsk og internasjonalt farvann. Norges Kystfiskarlag har også krevd 
totalforbud mot industritrålfiske i norsk sone nord for 64N.  
 
ICES viser i sine vurderinger fra juni 2008 vedr. øyepål til at bifangsten i senere år er blitt 
redusert gjennom tekniske reguleringer, men at disse reguleringene må videreføres og 
forbedres.  

Landsstyrets vedtak: 
 
Norges Kystfiskarlag går på denne bakgrunn inn for følgende regulering av fisket etter tobis 
og øyepål i 2009 
 

• Med bakgrunn i bestandssituasjonen og tobisens betydning som nøkkelbestand må det 
ikke åpnes for direktefiske etter tobis i 2009. 

 
• Selv om ICES åpner for et begrenset fiske etter øyepål, anbefaler Norges Kystfiskarlag 

at det ikke fiskes øyepål i 2009. Dette da man anser at det ikke er mulig å fiske øyepål 
uten en betydelig bifangst av arter som pr dato er på et kritisk nivå. 

 
• Det bør være et viktig forvaltningsmål å holde bestandene av tobis og øyepål på et 

akseptabelt nivå som matgrunnlag for viktige bestander av hvitfisk.  
 
 
Enstemmig vedtatt  
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Tobisfisket i 2009 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak:  
 

1. Styret i SNT ser positivt på at Havforskningsinstituttet (HI) arbeider med 
å utvikle metoder for mengdemåling av tobis. Norske havforskere må 
uansett samarbeide i mye større grad enn før med danske havforskere.  

2. Styret i SNT synes at HI sine tidspunkt for forskningstokt samt steder og 
rute for grabbprøver og/eller akustiske målinger ikke alltid er i samsvar 
med når og hvor fiskerne mener tobisen befinner seg. Dette kan resultere i 
feil målingsresultat og danne et feilaktig grunnlag for norsk rådgivning.  

3. Norske myndigheters tilsidesettelse av rådet om TAC fra ICES, slik vi 
opplevde det i 2008, må ikke gjentas. Har ICES gitt et råd om TAC for 
tobis i Nordsjøen, må Norge følge dette også i NØS. Ellers blir det 
uholdbart. Tobisen er en felles bestand for hele Nordsjøen, selv om det 
kan være variasjoner i bestand og årsklasser fra år til år, fra felt til felt og 
fra sone til sone.    

4. Forhandlingene mellom Norge og EU om felles forvaltning og deling av 
bestanden må påskyndes, slik at norske fiskere og fiskere fra EU kan fiske 
i hvilket som helst farvann (EU-sonen og NØS). 

5. Hvis det skal være et prøvefiske også i årene som kommer, må det 
planlegges og gjennomføres i samarbeid med næringen. SNT ønsker å 
være en naturlig samarbeidspart i reguleringsarbeidet på tobis i NØS.  

6. SNT har som mål å delta aktivt i arbeidet foran rådgivingen i ICES om 
TAC og andre reguleringer.  



7. Styret i SNT finner det naturlig at SNT skal være med i den norske 
delegasjonen i de årlige forhandlingene med EU om kvote/adgang på 
tobis og øyepål som ikke alltid er blitt godt nok ivaretatt tidligere.  

8. På bakgrunn av at det ble anbefalt/anbefales fiske av tobis både i 2007, 
2008 og sannsynligvis i 2009, finner styret i SNT det meningsløst at 
Direktoratet for Naturforvaltning (DNF) har satt tobis (havsil) på den 
såkalte rødlisten som truet dyreart. Styret i SNT krever derfor at 
myndighetene sørger for at havsil strykes av den såkalte rødlisten over 
truede dyrearter.  

 
 
Med hilsen 
sign. 
Valter Rasmussen 
styreleder 
 
 
 
          sign. 
          Harald Østensjø 
          daglig leder 
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Øyepålfisket i 2009. 
 
Styret i Sør-Norges Trålerlag (SNT) har i møte 15. – 17.08.2008 behandlet ovennevnte sak og 
fattet følgende enstemmige vedtak: 
 

1. Trålerlaget vil be Fiskebåtredernes Forbund og Norges Fiskarlag om å 
følge opp saken med at marine dyrearter settes opp på rød-listen over 
truede arter.  Dette finner styret er meningsløst i forhold til øyepål som 
det nå er anbefalt fiske på i både 2008 og 2009.  

2. Trålerlaget krever at det ut fra rådet fra ICES blir et normalt øyepålfiske i 
2009 med oppstart 1. mai som i 2008 og helt stengt 01.12.09 – 30.04.10.  

3. Videre bør et nærmere definert område på Egersundsbanken, jfr. 
gjeldende regulering, stenges i perioden 01.12.08 – 31.05.09. Grensene 
for det stengte området bør imidlertid justeres. Posisjonene i det avstengte 
området på Egersundsbanken er satt slik, at de går helt inn til 165 favners 
dyp. Her må tas med, at kanten på Egersundsbanken går nordfra i 
sydøstlig retning før den på midten dreier mer på øst for deretter å dreie 
på sydøst igjen. Med gjeldende grenser forstengt område blir 
fiskeområdet delt i to, slik at det umuliggjør tråling etter kolmule på dypt 
vann. Dette punktet hadde vi møte med Fiskeridirektoratet om høsten 
2006, og vi har både i 2007 og 2008 etterlyst handling i h. t. det vi ble 
enige om.  

4. Det må settes en TAC for øyepål i Nordsjøen som fordeles i h. t. avtale 
mellom EU og Norge. Forhandlingene om dette bør framskyndes. 

5. Trålerlaget håper også at EU og Norge kan komme fram til en felles 
forvaltning og regulering av bunnfiskbestandene inkl. øyepål i Nordsjøen. 
Det vil gi norske fiskere fri adgang i EU-sonen og omvendt.  



6. Trålerlaget har i flere år etterlyst oppfølgingsprogram fra myndighetene 
på følgene av at store deler av Nordsjøen er stengt helt eller delvis for 
småmasket industritrålfiske (Egersunds- og Patchbanken).  
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Innspill til Reguleringsmøte den 24.-25. november 2008 
 

Bivdi, sjøsamisk fangst- og fiskeriorganisasjon takker for innbydelsen til møtet som 
gjelder reguleringene for 2009. Dessverre så har vi ikke anledning til å møte opp, men vi vil 
komme med en del skriftlige innspill i de saker som berører våre medlemmer, og for de 
fiskeslag som har betydning for sjøsamisk fiskerier. 

Torsken er den arten som har størst betydning, og som vi har mange synspunkter om, 
men vi har også kommentarer og forslag når det gjelder sei, rognkjeks, kveite, sild og lodde. 
Nedenfor er våre innspill satt opp etter saksnummer. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Jon Egil Nilsen 
Leder i Bivdi 
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Sak 11   Regulering av fiske etter torsk og hyse nord for 62 

grader N 
 
Torsken og de enkelte kysttorskebestandene er den viktigste arten for sjøsamisk fiskeri.  
 
Øke den prosentvise andelen av totaluttaket av torsk for kystflåten 
Over tid har kystflåtens andel i torskefisket minket i forhold til havflåten, og vi mener at 
denne tendensen må snus til fordel for kystflåten. Det er trålstigen som gir 
hovedgrunnlaget for fordelingen, og det er behov for å få denne revidert., og den er fra 1990.  
Mye har endret seg siden den tid. Det kan videre være alternative måter for utregning.  
Kysttorskekvota bør kun forbeholdes kystflåten, og byttehandelen av torsk med 3. land bør  
komme kystflåten til del. 
 
Andre forslag og kommentarer 

Finnmarksmodellen videreføres, slik at dagens inndeling i 4 lengdegrupper for  
kystflåten fortsetter. Alle båter over 28 meter regnes til havflåten. 
Overreguleringene baseres på hjemmelslengde, og her kan man innføre en stige som  
favoriserer de minste båtene. Det er de aller minste båtene som har størst behov for 
 overregulering, da de er mest utsatt for skiftende værforhold, og tilgjengelighet.  
Distriktskvoteordningen videreføres, og utvides til også å gjelde for båter under 15 meter.  
Slik kan denne ordninga komme også små fiskeriavhengige samfunn til gode. 
Man bør i størst mulig grad ha garanterte kvoter for fiskeflåten, da de er dette som gir mest  
forutsigbarhet for fiskerne. 
Det vil være uheldig med forslag til fordeling av kvoter til gruppe 2 som vil komme dårligere 
ut en tidligere. Gruppe 2 har betydning for rekruttering, og for samiske kombinasjonsutøvere. 

   
Kyst og fjordtorsk 
Bivdi er svært bekymret for kysttorsken og fjordtorkestammenes situasjon, og er enig i mange 
av kysttorskegruppens forslag til reguleringer. Vi vil i det følgende kommentere enkelte 
punkter i forslagene som vi ikke er enige i. Forslaget om å øke maskevidden i torskegarn 
innenfor fjordlinjene er vi sterkt imot, og vil derfor utdype dette nærmere. Til slutt har vi en 
del betraktninger omkring forvaltningen og forskning på kyst- og fjordtorsk.. 
 
Maskevidden i torskegarn innenfor fjordlinjene 
Kysttorskegruppen foreslår å øke maskevidden i torskegarn innenfor fjordlinjene fra 156 mm 
til 168 mm for å begrense uttaket av små fisk. Det er en kjensgjerning at torsken inne på 
fjordene er mindre i størrelse enn torsken på kysten, og fjordfisken blir tidligere kjønnsmoden. 
En maskevidde på 168 mm vil rett og slett være for stor for denne fisken. Dette tiltaket vil 
føre til at fjordfisket vil bli fullstendig ulønnsom for mange fjordfiskere. De sjøsamiske 
områdene vil nok en gang bli hardt rammet. Det kan umulig være meninga med reguleringene 
at man skal ta levebrødet fra fjordfiskerne. I fiske med snurrevad og trål utenfor fjordlinjene 
opererer man med en mye mindre maskestørrelse enn 168mm. Det er ingen rimelighet i at 
fjordfiskerne skal bli pålagt å fiske med en større maskevidde i torskegarn enn andre 
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bruksarter utenfor fjordlinjene. Reguleringstiltak for å bygge opp kysttorskbestanden må 
settes inn der de har størst effekt.  Inne på fjordene er det svært få båter som drifter, dersom  
 
 
man sammenligner med aktiviteten utenfor fjordlinjene. Forslaget om en maskevidde på 
168mm i torskegarn innafor fjordlinjene vil dermed ha minimal effekt, og kun ramme 
fjordfiskerne. Dagens minstemål i torskegarn er 156mm. Bivdi mener at det vil være på sin 
plass å kreve at både trål og snurrevad skal ha samme maskevidde som minstemålet i 
torskegarn. 

Man må kunne forvente at torskebestandene på fjordene vil ta seg opp, og på sikt nå 
gamle høyder. Da vil vinter og vårfisket med garn igjen kunne bli det viktigste fiskeriet. Det 
er her grunnlaget blir lagt for et akseptabelt utkomme på årsbasis. I mellomtiden før dette 
skjer, må fjordfiskermiljøene også kunne overleve. Derfor må fiskerne få fiske med en 
maskestørrelse som i hvert fall gir en smule utkomme. Det er her viktig å understreke at det 
ikke vil dreie seg om fangst av små ungfisk, men voksen gytemoden fisk. I forhold til trål og 
snurrevad er garn den bruksart som aller minst beskatter småfisk. Ut ifra disse vurderingene 
mener Bivdi at forslaget fra kysttorskegruppa om å innføre 7 ½ omf. (168mm) maskevidde i 
torskegarn innafor fjordlinjene, ikke må gjennomføres. 

 
  

Kommentarer til andre forslag fra kysttorskegruppen 
Bivdi går imot at snurrevadbåter under 15 meter skal få fiske innenfor fjordlinjene fra og med 
15. mai og ut året. Snurrevadredskaper har vært og er etter vår mening en av de største 
truslene mot kyst- og fjordtorsken, og vi vil derfor fraråde et slikt tiltak. Likedan vil vi fraråde 
at flyndrefiske med snurrevad slippes inn på fjordene. Det ser ut som at straks 
bestandsutviklingen viser tegn på bedring så kommer fiskepresset umiddelbart. Det arbeid 
som er lagt ned for å verne om bestandene, kan for bli revet bort dersom ikke 
førevarprinsippet følges. Når vi vet hvor dårlig det står til med fiskebestandene, virker disse 
forslagene nesten absurd. 
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Sak 12  Regulering av fiske etter sei nord for 62 grader N 
 
Inne på fjordene kan seinotbåter og seisnurpere fiske fritt. Fra mange rapporteres det om at 
fisken som tas opp ofte er svært små. I tidligere tider var høstfiske etter storseien et viktig 
fiskeri, som nå er borte. Derfor mener Bivdi at båter over 15 meter ikke må få delta i seifiske 
innenfor fjordlinjene. Slik kan fjordbestandene få muligheter til å øke, og fisken vokse seg 
større. Dette er et gammelt krav fra fjordfiskerne. 
 
 
 
 
Sak 15 Regulering av fiske etter rognkjeks i Nordland, 

Troms og Finnmark 
 
Rognkjeksfisket foregår på svært grunt vann, og har stor betydning for den minste  
Flåtegruppa. Særlig i fjordstrøk med sterk nedgang av andre fiskeslag betyr dette fisket mye,  
fordi disse båtene har liten mobilitet og ikke kan delta i fisket ute på kysten. Derfor mener vi 
at dette fisket må forbeholdes båter under 11 meter. Gruppekvota kan økes til 2000 liter mot  
forslaget om en kvote på 1800 liter. Når det gjelder rognkjeksen så er det for denne arten 
 svært liten kunnskap, og forskningsinnsats bør settes inn for å finne mer ut at bestandene, 
 vandringsmønster og andre økologiske forhold. 
 
 
 
 
Sak 16   Regulering av fiske etter breiflabb og kveite 
 
Kysttorskgruppa har foreslått at snurrevadfiske etter flyndre skal slippes til innenfor 
fjordlinjene. Dette fisket er vi imot av hensyn til kysstorsken. Erfaringsmessig vet vi også at et 
slikt fiske tar opp ikke ubetydelig mengder med svært små kveite. Dette mener vi vil være 
uheldig, og snurrevad inne på fjordene må ikke settes i gang på nytt.  
Kveitebestanden i nord er atskillig bedre en lenger sør blir det meldt fra fiskerne. Bivdi vil 
derfor at tidligere fisketider med fiskestopp den 20. januar gjenninføres nordpå. 
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Sak 23  Regulering av fiske etter norsk vårgytende sild 
 
Sildebestandene i fjordene er på langt nær det nivået som var tilfelle i eldre tider. Silda er en 
nøkkelbestand i økosystemet, og viktig som mat for andre fiskeslag. Det er nå satt i gang et 
forskningsprosjekt i regi av Havforskningsinstituttet, i Porsanger for å finne mer ut at 
økologiske sammenhenger, og hva som er årsaken til kysttorskens tilbakegang. Inntil 
resultatene foreligger og inntil fjordbestandene av sild er styrket, er det ikke tilrådelig å sette i 
gang et storstilt sildefiske inne på fjordene. Garnfiske etter sild må derimot kunne tillates, da 
dette fisket ikke er en særlig trussel. 
 
 
Sak 28  Regulering av fiske etter lodde i Barentshavet  
 
Også lodda spiller en nøkkelrolle i økosystemet, og er svært viktig som mat for andre arter, og 
spesielt for torsken.. På bakgrunn av tidligere tiders nedfisking av bestanden og de negative 
konsekvensene det har medført, så er Bivdi prinsipielt i mot et loddefiske av 
førevarprinsippet.  Vi tillater oss også å sette et spørsmålstegn med bestandsvurderingene, da 
det tidligere er erfart at det er gjort feil. 
Det er nå bestemt at det blir et loddefiske i 2009. Da vil det være viktig at lodda får mulighet 
til å komme nærmere kysten før fisket igangsettes. Dette både fordi kystflåten da vil få bedre 
mulighet for fiske, og at lodda kommer torsken, og kysttorsken til gode. Bivdi er ikke enig i at 
lodda fiskes til oppmaling og olje. Settes dette først i gang igjen vil det være med på å 
legitimere fortsatt fiske til disse formål, og øke fiskepresset på lodda.  
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Norsk Tradisjonsfisk 
 Skuteviksboder 1-2 

5035 Bergen  
  
Fiskeri- og kystdepartementet 
Fiskeridirektoratet  
 
  
Innspill til Reguleringsmøtet i Fiskeridirektoratet 24. og 25. november 2008 
  
  
Innledning 
  
Norsk Tradisjonsfisk er en varemerkeforening med forskjellige bedrifter fra Vestfold i sør til 
Finnmark i nord. De fleste bedriftene har mellom 5 - 20 ansatte. Medlemsbedriftene er unike 
bedrifter som baserer seg på fersk kvalitetsråstoff fra sjark- og kystflåten. Felles for bedriftene i 
Norsk Tradisjonsfisk er at de har en produksjon basert på ferske råvarer som videreforedles til 
regionale spesialiteter. Fiskeråstoffet landes primært av den lokale sjark- og kystfiskeflåten.  
  
Bedriftene har store utfordringer med å få jevn tilgang av fersk fiskeråstoff. Det skaper problemer 
for forutsigbarhet og drift hos produsentene. Norsk Tradisjonsfisk ønsker en bedring av 
rammevilkårene for sjark- og kystfiskeflåten.  
  
Bakgrunn 
 
Utviklingen i fiskerinæringen har vært at små og mellomstore næringsaktører langs kysten har 
fått svekket rammevilkårene på grunn av flere forhold: 

• Redusert tilgang til fiskeressurser 
• Mottaksanleggene blir lagt ned / forsvinner på grunn av redusert tilgang på 

fiskerressurser. Dette som en konsekvens av store offentlige kondemnerings 
tilskudd til fiskerflåten. I tillegg har det offentlige pålagt veldig mange nye pålegg 
som er svært vanskelige å etterkomme for de som har lite tidsmessige lokaler.  

• Yrkesfiskere mister fiskekvoter  p.g.a. marginale mangler på oppfisket kvantum, 
uten at naturlige variasjoner er tatt hensyn til 

• Leveranser av pelagisk fisk skjer hovedsakelig på store mottak, og det er vanskelig 
for produsenter å få tilgang på ferske råvarer 

• Handheving av regelverk. Unntaksreglene i EU sin ”hygienepakke” er ikke gjort 
gjeldende for tradisjonelle fiskeprodusenter.  

• Ingen nyrekruttering 
• Konkurransefiske  
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Muligheter 
 
Norsk Tradisjonsfisk deltok på Fiskeri- og kystdepartementet (FKD) sin idèdugnad den 30. 
november i 2007. Med utgangspunkt i idèdugnaden har FKD i 2008 lagt fram en egen strategi for 
”Kystbasert reiseliv 2008-2011) 
 

• Kysten er en hovedattraksjon for Norge som reisemål. 
• Fiskeridepartementet ønsker gjennom strategiprogrammet ”Kystbasert reiseliv” å 

koble kunnskap og aktiviteter på tvers av næringer  
• ”Kystbasert reiseliv” kan gjøre kysten enda mer attraktiv, samtidig som marin 

sektor kan øke sysselsettingen og gi økt verdiskaping.  
• Satsing på lokale fortrinn og ressurser på en bærekraftig og miljøvennlig måte kan 

gi både reiseliv og marin sektor nye og økte muligheter. Få næringer utfyller 
hverandre bedre enn reiseliv og marin sektor. 

• Bedre samhandling og samarbeid gjennom integrerte opplegg kan gi nye 
arbeidsplasser og et mer variert næringsliv som igjen vil kunne styrke 
rekrutteringen til marin sektor 

• Skalldyrsatsing og utredninger på nye arter som ikke utnyttes i dag 
• Det er større fokus på lokale tradisjoner, men det er av ulike årsaker for lite tilbud 

av dette på serveringssteder og i butikker.  
• FKD ønsker gjennom ”Kystbasert reiseliv” å stimulere til at fiskemottak og 

foredlingsbedrifter gjør sine produkter mer tilgjenglig for turister og 
lokalbefolkning gjennom lokal distribusjon og salg direkte fra fabrikker/mottak. 

• Strategiprogrammet ”Kystbasert reiseliv” ønsker også samarbeid med 
Riksantikvaren om kulturarvprosjekter i skjæringsfeltet fiskeri, havbruk, kyst og 
reiseliv. 

  
Fremtidige fiskeripolitiske føringer – fiske og produksjon i mindre skala 
  

• Kan knytte produsent og fisker gjennom godkjent kjøper, nærmere sammen for å 
finne nye nisjer for norsk fisk - også tradisjonsfisk 

• Kombinasjon mellom tradisjonelt kystfiske, matproduksjon, reiseliv og opplevelse 
er et verdifullt produkt 

• Sterkt undervurdert verdiskapingspotensial 
• En slik kombinasjon vil være en markedsføring av norsk fisk i seg selv i forhold 

bl.a. til utenlandske turister - ”komparative fortrinn” 
  
Utfordringer framover: Levende kystkultur og kystsamfunn 
  
Tilgang til fiskeressursene vil styrke kystfiskeriene og fiskemottakene, styrke og bevare 
kulturarven, og medvirke til å opprettholde et allsidig næringsliv og en desentralisert befolkning 
langs kysten. Tilgang på fiskeråstoff gir også muligheter for økt verdiskaping, ved flere 
reiselivsprodukter, utvikling av menyer med utgangspunkt i ferske kvalitetsråvarer og regionale 
spesialiteter. Styrking av kystfiskeriene og fiskemottakene bevarer kystkulturarven, og ivaretar 
den fremtidige matproduksjonen, gir sunn mat og er i tråd med mindre bruk av energi, og som gir 
mindre belastning for klima. 
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Med bakgrunn i det som er nevnt vil Norsk Tradisjonsfisk komme med 
følgende forslag til reguleringstiltak: 
  
Hvitfisk – sektor: 
  

En større andel av den totale torskekvoten og annen hvitfisk må dreies mot åpen 
gruppe.  

  
Pelagisk – sektor:  
  

En større andel av den totale kvote for pelagisk fisk (sild, makrell og brisling) må 
dreies mot åpen gruppe. 
  
  

 
For hvitfisk og pelagisk sektor betinger det at en større lokal sjark- og kystflåte og et 
nettverk av fiskemottak opprettholdes og styrkes. Kondemneringstilskudd til de anleggene 
på land som ikke har tidsmessige lokaler. Det betinger også at det gis muligheter for 
yrkesfiskere som har mistet kvoten å få denne tilbake, og at det satses på økt rekruttering 
av unge fiskere. 

  
Bør ikke lokal tilknytning, kystfiskeflåten, unike lokalsamfunn og fiskevær, regionale 
tradisjonsprodukter med særpreg og kystbasert matkultur - som attraksjon for reiselivet 
- være en del av premissene i vurderinger av fremtidig flåte – og mottaksstruktur? 

  
 
  
Bergen 21.11.08 
  
  
 
Norsk Tradisjonsfisk 
  
  
___________________ 
Asbjørn Stavland 
- sekretariatsleder 
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og Fiskarlagets Servicekontor as 

Vår saksbehandler Jan Birger Jørgensen. tlf. 73 54 58 68: 

Fiskeri- og kystdepartementet 

Telefaks 
Vår dato 

20112008 

Deres dato 

Vår referanse 

200800163/11-530 

Deres referanse 

SAMFISKEORDNING FOR FARTØY UNDER 11 METER I KYSTFLÅTEN. 

Landsstyret i Norges Fiskarlag behandlet ovennevnte sak i møte 18.-19. november 2008 og 
fattet slikt vedtak: 

"Norges Fiskarlag viser til henvendelse fra Fiskeri- og kystdepartementet av 30. april d.å. hvor 
departementet etterlyste innspill til en eventuell samfiskeordning for fartøy under l l meter. 
Dette som en oppfølging av merknader fra Stortinget i tilknytning til behandlingen av 
Strukturmeldingen. 

Norges Fiskarlag oversendte i brev av 6. juni d.å. forslag til rekke momenter som måtte vurderes 
i tilknytning til utarbeidelse av en samfiskeordning for kystflåten under Il meter. 

Fiskarlaget er overrasket over ikke å ha mottatt avklaringer fra departementet i denne viktige 
saken, over fem måneder etter at høringsfristen gikk ut. Dette er svært kritikkverdig da mange 
fiskere har hatt forventninger om at det skulle etableres en samfiskeordning for den minste 
flåten fra og med neste år. Fiskarlaget anmoder derfor departementet om snarest å avklare 
vilkårene for en slik ordning for 2009." 

Kopi til: 

Adresse 
Pirsenteret 
7462 Trondheim 

Med hilsen 

NORGES FISK~LAG 

~-·~ ~ ~Birg~ør n~ 

medlemslagene 
Landsstyrets medlemmer 
Fiskeridirektoratet 

E.Npostadresse Telefon 
fiskar!aget@flskarlagetno 73 54 58 50 

Telefaks 
73 54 58 90 

Organfsasjonsnr: 
Norges Fiskarlag 
938 500 290 
Fiskarlagets Servicekontor as 
984 152 094 
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